
U nedjelju u Vodicama

I E F E I E M  U  NOVI SAMOISPRIHIS
Vodičani će se u nedje

lju 7. veljače na referendu
mu izjasniti o  uvođenju 
novog samodoprinosa za 
sufinanciranje izgradnje i 
opremanje .prve etape su
vremene školske zgrade.

Zeleno svjetlo novom sa- 
modoprinosu dale su dru
štveno-političke organizaci
je  u Vodicama. Za njego
vo uvođenje pozitivno su 
se izjasnili radni ljudi u 
vodičkom udruženom radu 
i zbor građana, a punu po
dršku dao je  i  opći sabor 
Mjesne zajednice Vodice.

Petogodišnji samodopri- 
nos, s izdvajanjem dva po
sto iz osobnog dohotka, od 
kojega je  za školu dobive
no 9,5 milijuna dinara

prestaje 30. lipnja. Novi 
samodoprinos trajao bi pet 
godina, s izdvajanjem tri 
posto od osobnog dohotka 
i mirovina, dok bi 7,5 pos
to na temelju poreske os
novice izdvajali privatni 
obrtnici. Cjelokupna inve
sticija staje 89 milijuna 
dinara. Prodajom sadašnje 
školske zgrade namaknuto 
je  15,7 milijuna, dok je  
ukupna vrijednost ovpg 
samodoprinosa 41,2 miliju
na dinara.

Vodice već nekoliko da
na žive u znaku novoga re
ferenduma. Ukusno opre
mljeni plakati samo su dio 
animacije, široka društve- 
no-politička akcija, radi u- 
vođenja novog samodopri

nosa, pokrenuta je  još u 
studenome prošle godine. 
Ako je  suditi prema ras
položenju Vodičana, onda 
nema sumnje u uspjeh re
ferenduma. Zaokruženjem 
svoga »da« Vodičani će još 
jednom, kao nebrojeno pu
ta do sada, pokazati svoju 
visoku svijest. Dobrovoljni 
prilozi građana u novcu i 
radnoj snazi, za uređenje 
okoliša, samo potkrepljuju 
ovu tvrdnju.

Istodobno Vodičani mo- 
ralno-političku i  materijal
nu podršku očekuju od 
SlZ-a odgoja i  osnovnog 
obrazovanja te drugih fak
tora društveno-političke za
jednice. (nik)
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Sjednica Komiteta O K SK H

P O M N E  NEPOSREDNIM PROIZVOOAČIMA
Veoma uspješno, bez izra

zitih problema i u točne ut
vrđenim rokovima obadjeni 
su u sivim osnovnim organi
zacijama Saveza komunista 
izbori novih rukovodstava. 
Takva ocjena izrečena je  na 
posljednjoj sjednici Komi
teta općinske partijske orga
nizacije, nakon što su člano
v i Komiteta upoznati s naj- 
osnovnijim i najlbiitnijim po
dacima o održanim izbori
ma. U analizi se tako, izme
đu ostalog, navodi da je  za 
sekretare i članove sekretari
jata u osnovnim organizaci
jama izabran 991 komunist, 
ili >15 posto ukupnog član
stva. Među podacima zanim
ljiv i su d oni koji govore o 
zastupljenosti žena i omladi
ne u rukovodećim organima, 
članice Saveza komunista 
čine 30 posto rukovodstva, 
dok će u njiima djelovati i 
oko 17 posto mladih. V rije
dan pažnje je  i podatak da 
čak 37 posto članova ruko
vodstva čine radnici iz  nepo
sredne proizvodnje sa nižim 
stupnjem kvalifikacije. Kao 
veoma vrijedno ocjenjeno 
je  uključivanje većeg boo ja 
komunista u rukovodstva os
novnih organizacija i  to onih 
koji dosad nisu b ili članovi 
tih organa.

Koliko je  ozbiljno shvaćen 
ovaj zadatak vid ljivo je. iz 
činjenice da je  pretkandiida- 
cionim d izbornim skupovi
ma prisustvovalo oko 75 po- 
sto članstva Saveza komuni
sta. Velika vrijednost prove
denog izbornog postupka je 
i u tome, što su analizirane 
dosadašnje aktivnosti i  utvr
đeni daljnji zadaci. U izvje
štajima s izbornih sastanaka 
često je, što je  potvrdio i

Komitet, 'istican nedovoljan 
rad na ideoloiško-podiitičkom 
odgoju i  usavršavanju ko
munista. On se uglavnom 
svodio na obrađivanje tema 
koje su im, kao već pripre
mljene, stizale od općinske 
partdjisike organizacije ali v i
ših foruma Saveza komuni
sta. N ije, međutim, bilo 
stalnih oblika ideološko-poli- 
tičkog rada što ubuduće mo
ra predstavljati značajan dio 
aktivnosti u svim osnovnim 
organizacijama Saveza ko
munista.

Na dnevni red sjednice 
Komiteta još jednom stav
ljen  ie  problem podnošenja 
ostavki članova Saveza ko
munista u rukovodećim or
ganima. Iako je  stav poznat od 
prije u raspravi je  ukazano 
na više uzroka javljanja tak
vih pojava. Između ostalih, 
veliku ulogu odigralo je  ne
postojanje i  nepoštivanje 
principa zajedništva među 
užim područjima naše opći
ne, te nedovoljna ekonomski 
snaga društveno-političke za
jednice. Do takvih pojava 
dolazi i  zbog namjernog ili 
nenamjernog neshvaćanja re
alnog stanja odnosno krive 
prezentacije na relaciji op
ćina —  mjesne s zajednice, 
odnosno organizacije udru
ženog rada. DrulštvenopoM- 
fički rad u nekim sredinama 
pada na leđa pojedinaca što 
je, posebno u ovom vreme
nu, nedopustivo, ali mora se 
prim ati, i teško ispravi javo. 
N ije ni potrebno naglašava
ti da je  podnošenje ostavki 
još jednom oštro osuđeno, 
posebno što do njih dolazi 
u ovom izuzetno značajnom 
društvenom trenutku.

članovi Komiteta pokušali

su raspravom o  stanju i 
problemima koji prate rad 
Savjeta '»Titovog fonda« iz
naći, u okviru svojih moguć
nosti, najeadekvatnija rješe
nja. Uzroke veoma slaboj si
tuaciji treba, kako je  nagla
šeno, tražiti i u malom bro
ju članova, te ne baš kvali
tetnom izboru stipendista d 
nerealnom usmjeravanju na 
Siuficitama zanimanja. Sto
ga, odlučeno je, da uz pomoć 
osnovnih organizacija Save
za komunista treba poticati 
uključivanje u Fond većeg 
broja društvenih subjekata i 
potaći analiziranje dosadaš
njeg izvršavanja obaveza u- 
članjenih.

članovi Komiteta prihvati
li su prijedlog delegacije Sa. 
veza komunista koja će ući 
u sastav novodeiegiranog 
Društvenopolitičkog vijeća. 
Uz analiziranje i  obrazlože
nje svog prijedloga kandida
ta .ukazano je  i  na nedostat
ke izbora delegacija koji su 
obavljeni u drugim društve- 
nopolitičkim  organizacija
ma. Općinska konferencija 
S^jaliističfcog saveza ^.Op
ćinsko sindikalno vijeće, 
prema mišljenju Komiteta, 
nisu poštovali u potpunosti 
principe socijalne i nacio
nalne strukture delegacija.
U njihov sastav uz to, mo
rali su ući i  oni građani ko
ji nisu članovi Saveza komu
nista, a svojim  su radom d 
zalaganjem zaslužili da im se 
ukaze povjerenje.

Na sjednici je  također ut
vrđen datum održavanja Op
ćinske izborne konferencije, 
24. veljače.

M. S.

Prostorni plan Dalmacije

Plan koji mili 
stagnaciju Šibenika

NAČIN na koji se tretiraju 
Šibenik i njegovo područje u 
Prostornom planu Dalmacije, 
mogli bismo nazvati apsurd
nim. Kao prvo, u objašnjava
nju ove tvrdnje treba poći od 
toga da svaki plan podrazumi
jeva napredak, razvoj, svjetli
ju perspektivu... To Prostor
ni plan Dalmacije doista i 
podrazumijeva jer »po prvi 
put nastoji na detaljno pro
vedenoj valorizaciji prostora, 
komparativnim prednostima i 
resursima, koristeći rezultate 
stručnih i znanstvenih istraži
vanja, formulirati prostorni 
plan koji će Dalmaciji dati 
onakvo mjesto kakvo joj i 
pripada u SR Hrvatskoj i ok
viru ukupnog nacionalnog te
ritorija«. Nažalost, sve to od
nosi se najmanje na Šibenik 
i njegovo područje. Stoga još 
jednom treba postaviti pita
nje, kakav je to plah, koji 
umjesto napretka nudi stagna 
čiju.

Takvim razmišljanjima in
tonirani su istupi mnogih su
dionika, nedavno održane pro
širene sjednice Izvršnog vije
ća SO Šibenik, kojoj su prisu
stvovali predstavnici Urbani
stičkog zavoda Dalmacije, no
sitelji izrade Prostornog pla
na. U žučnoj raspravi pred
stavnici skupštinskih tijela, 
društveno-političkih organiza
cija i organizacija udruženog 
rada pokušali su polemizirati 
s autorima Prostornog plana 
Dalmacije, iznoseći niz argu
menata iz kojih je vidljivo 
da je riječ o planu koji ne 
nudi perspektivu.

Izrada Prostornog plana bi
la je temeljena na regional
nom principu po kome su re
gije Zadar, Šibenik, Split, Me
tković | Dubrovnik izradile 
Osnove prostornog plana re
gije. Ti planovi trebali su biti 
polazište u utvrđivanju osnov
nih elemenata Prostornog pla
na, međutim, sve regije izu
zevši šibensku, tretirane su u 
skladu sa svojim planovima. 
Najbolje se to vidi kad se od
ređivala hijerarhija 1 funkcija 
centralnih naselja. Dok Splitu 
u budućnosti pripada makro- 
regionalna funkcija, Zadru i 
Dubrovniku regionalna, Šibe
niku pripada tek subregional- 
na (kao Metkoviću i Karđelje- 
vu). Prostorni plan, ne samo 
što ne nudi razvijanje regio
nalnih funkcija, nego se po 
njemu gase i one koje danas 
postoje. Od navedenih šest 
grupa u koje su razvrstani ob 
jekti društvenog standarda, 
u pet grupa, prema Prostor
nom planu, došlo bi do uki
danja tih ustanova. Ukupno 
dvanaest različitih ustanova 
društvenog standarda i javnih 
funkcija koje danas postoje ! 
služe općinama u okviru regi
je Šibenik prestalo bi djelo
vati.

Posebno problematično tre
tiran je porast stanovništva 
do 2000. godine. Prema planeti
ma ispada da će se ukupno sta
novništvo Dalmacije povećati 
za 38,5 posto, i to po regija
ma: Zadar 36,7 posto, Split 55 
posto, Dubrovnik 30,5 posto, 
dok je istodobno u regiji Ši
benik planiran porast stanov
ništva za samo 2,4 posto. Ne
ma sumnje da bi takav raz
voj stanovništva značio dalj
nje osiromašenje materijalne 
snage regije s obzirom na ova
ko mali razvoj proizvodnih 
snaga. Iako su Osnove pro
stornog plana Drniša, Knina 
i Šibenika predviđale rast sta
novništva od 23,8 posto, očito 
je da su planeti Urbanističkog 
zavoda Dalmacije drukčijeg 
mišljenja.

Na to se dalje nađovezuje 
neprimjereno promatranje ra
zvoja privrede, što posebno 
začuđuje kad se zna da se na 
području regije Drniša, Knina 
i Šibenika spajaju interesi ne
razvijenih dijelova Zajednice 
općina Split i SR Hrvatske, 
Bukovice s jedne i Dalmatin
ske zagore s druge strane.

Slijedeće područje u kojem 
Prostorni plan ne slijedi dav
no naznačene planove šiben
ske regije je prometno pove
zivanje. Uporno se i dalje za
obilaze najkraći i najpogodni
ji pravci povezivanja regije sa 
zaleđem, iako je davno utvr
đeno da je prometna veza sa 
kontinentalnim dijelom repub 
like najkraća na liniji Šibe- 
ni—Drniš—Knin.

Sve to dovoljno ilustrira 
činjenica da takav Prostorni 
plan Dalmacije nije prihva
ćen.

Na sjednici su se ćuli stavo
vi planera Urbanističkog zavo
da Dalmacije. U njima ima 
puno istine. Među ostalim da 
Šibenik u posljednjem deset
ljeću stagnira u razvoju, da 
gubi funkcije regionalnog cen
tra, da nije gotovo ništa uči
njeno na povezivanju s opći
nama Drniš i Knin, da dolazi 
do iseljavanja stanovništva... 
Sve to stoji, priznali su to i 
mnogi sudionici rasprave, na
vodeći objektivne okolnosti 
stagniranja u razvoju (pet ne
razvijenih općina u zaleđu, 
dugogodišnji gubici u industri 
ji i turizmu, nedostatak pro
stornog plana općine i gene
ralnog urbanističkog plana 
grada). Samo! Čini se da su 
se planeri Prostornog plana 
Dalmacije više obazirali na 
prošlost negoli na budućnost. 
Stoga ocjena da je šibensko 
reagiranje plač za prošlim vre 
menima nije točna. Šibensko 
reagiranje je plač nad per
spektivom i to perspektivom 
koju su mu drugi namijenili.

Ima H takvih koji bi prihva
tili plan koji nudi stagnaciju?

R. TEDLING
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U  SUSRET 12. KONGRESU S K J

NAČIN odlučivanja u Savezu komunista .u pr
vim pretkongresnim raspravama privukao je  veliku 
pažnju. Ne iz nekih jproceduralno^ehniokih 
i čisto normativnih razloga, vec zbog toga Što je način 
donošenja i provođen ja , odluka oduvijek (pokazivao 
stupanj ostvarivanja demokratskog centralizma, kao 
temeljnog partijskog principa. Ocjene da se u po
sljednje vrijeme očituju isve češće tendencije federa
lizacije odnosa u organima SKJ, da ima pokušaja 
da se demokratski centralizam razbije na njegove 
tzv. komponente — centralizam d demokratizam, još 
više aktualiziraju potrebu temeljne rasprave o  to m e  
— tko i kako odlučuje u Savezu komunista.

Da podsjetimo, član il7. Statuta SKJ kaže: »Za 
odlučivanje u osnovnim organizacijama SK potreb
no je  prisustvo više od polovine članova. Odluka 
postaje punovažna ako se za nju izjasni većina pri
sutnih članova.« Iz ovakvog rješenja slijedi da 26 
posto članova osnovne organizacije — dakle jedna 
četvrtina — može da donese punovažnu odluku o 
značajnim idejno-političkim pitanjima, o primanju 
i isključenju iz Partije i  sličio. tJ dosadašnjim ra
spravama povodom izmjena i  dopuna Statuta SKJ 
prevladava (mišljenje da ito pitanje zahtijeva dublju 
i konkretniju analizu na osnovi praktičnih iskusta
va i  saznanja. Naravno, tek na osnovi toga ovaj bi 
princip mogao Ibd/tl potpunije definiran, ali je  već 
sada jasno da šu promjene nužne.

Naravno, ama zagovornika (koji smatraju da je 
četvrtina u osnovnoj organizaciji SiK dovoljna za 
donošenje odluke. Svoja mišljenja potkrepljuju 
»objektivnim« razlozima, koji se svode na (to da ima 
dosta organizacija u kojima su »povezani« sezonski 
radnici, koji se cesto ne mogu sastati ni dvaput go
dišnje, da mnoge radne organizacije rade u tri 
smjene, ditd. iU takvim slučajevima, isticano je, rad 
partijskih organizacija praktično bi bio onemogu
ćen. Međutim, ma koliko se ovi razlozi mogli 
uvažiti, čini se, ipak, da takve organizacije nisu pre
vladavajuće. (Mnogo više ie  organizacija koje ne 
mogu da okupe potreban kvorum zbog neaktivnosti 
svojih članova, a dosadašnja statutanna rješenja^ 
sasvim im  idu »na ruku«. Osim toga, donošenje od
luke od strane četvrtine članova može da pogoduje 
i  privatizacija, partijskih odluka.

Naravno, poznato je  da Statut, ma koliko* bio 
dobar, ne može (riješiti sve probleme. (Svakodnevni 
iđejno-podditički rad, angažiranje komunista na rje
šavanju aktualnih problema sredine u kojoj žive i 
rade putovi su prevladavanja negativnih pojava i 
za ostvarivanje aikcdone sposobnosti Saveza komu
nista. Zato bi, čini se, bilo pravilno rješenje da se 
Statutom odredi da osnovna organizacija SK može 
donijeti punovažnu odluku ako sastanku prisustvuju 
najmanje dvije trećine, a za prijedlog da se izjasne 
dvije trećine pfrisutnih. Postoji i  druga alternativa 
da odluka postane punovažna ako sastanku prisu
stvuju dvije trećine (članova, a za nju se izjasni 
većina prisutnih.

Opravdanost jedne ili druge alternative pokazat 
će pretkongresna rasprava, ali je  već sada jasno 
da je  četvrtina za odlučivanje mala. Postoji i  jed
no međurješenje, kolje bi pomirilo sadašnje 1 bu
duće statutame norme — da za odluku moraju gla
sati dvije trećine komunista osnovne organizacije, 
a da za stavove osnovne organizacije o pojedinim 
pitanjima bude dovoljna i prosta većina.

D. M.v-.-, f;_________________J

Sindikalna škola 
završila rad

Treće odjeljenje sindikalne 
škole SRH u Šibeniku, koje 
je pohađalo 30 polaznika iz 
tridesetak OOU'R-a s područ
ja općine, završilo je  rad u 
četvrtak 4. veljače. Svi polaz
nici s uspjehom su završili 
sindikalnu školu, čime su op
ravdali povjerenje koje su im 
ukazale sindikalne organiza
cije u radnim kolektivima, 
gdje su zaposleni. Predavači 
i polaznici škole, u pratnji 
općinskih sindikalnih funkci
onara, posjetili su RO 
»ELEMES«, gdje su se upoz
nali s načinom proizvodnje i 
razvojem samoupravnih dru
štvenih odnosa u tom kolek
tivu. Osim toga, uskoro će se 
za polaznike škole organizira
ti trodnevni izlet u Hrvatsko

zagorje i  Jasenovac, gdje će 
im na jednom spomen-obilje- 
žju NOR-a biti svečano uru
čene diplome o završetku 
škole.

U obuci, koja je  trajala go
tovo tri mjeseca, obrađene su 
tri nastavne cjeline iz podru
čja ostvarivanja povijesne u- 
loge radničke klase, oblika i 
načina organiziranja i  djelo
vanja sindikata i  Saveza sin
dikata, te samoupravnog iz
građivanja uchuženog rada i 
političkog sistema. Predavači 
škole su istaknuti društveno- 
-politički aktivisti d stručni 
radnici s područja općine, dok 
je voditelj škole bio prof. Ro- 
ko Ivanda. pedagog u OŠ »Le- 
pa Šarić«.

(LJ. J.

OPĆINSKO VIJEĆE SAVEZA SINDIKATA

Kasii izrada samoupravnih
#  Do sada je tek 15 posto OUR-a izradilo prijedloge sa

moupravnih općih akata #  Teritorijalni društveni dogovor o 
utvrđivanju nagrada radnicima na teret materijalnih troškova 
i osobnih dohodaka iz sredstava zajedničke potrošnje prifiva- 
ćen je također sa zakašnjenjem •  Protiv nekih OUR-a pokre
nut će se postupak pred Sudom udruženog rada.

Nacrt Društvenog dogovora 
o kriterijima za utvrđivanje 
naknada radnicima na teret 
materijalnih troškova, određe
nih osobnih dohodaka a osob
nih primanja iz sredstava za
jedničke potrošnje upućen je  
u sve organizacije udruženog 
rada već u početku prosinca 
prošle godine. Kako na nacrt 
nije bilo nekih bitnih primje
dbi, prihvaćen je, i  prema nje  ̂
mu su trebali biti izrađeni 
samoupravni opći akti, koji 
su se, prije prihvaćanja refe
rendumom, trebali dostaviti 
Općinskom vijeću Saveza sin
dikata na pregled i  potpisiva
nje do 31. siječnja 1982. godi
ne. Kako je  rok za dostavu 
već istekao, zamolili smo BO
RISA DRAGUTINA, stručnog 
savjetnika za društvenoeko- 
nomske odnose u Općinskom 
vijeću Saveza sindikata, da 
nam kaže, što je  do sada uči
njeno na tom planu.

—• U predviđenom roku Vi
jeću su dostavljena svega tri 
normativna akta. Ovdje tre
ba naglasiti, da se jedan od 
uzroka nepoštivanja predvide- 
nog roka očituje u tome, što 
je Viječe Saveza sindikata 
Hrvatske kasnilo s Uputstvom 
o dostavi samoupravnih općih 
akata Općinskom vijeću, u ko
jem točno stoji, da se samo
upravni opći akti trebaju do
staviti prije prihvaćanja na 
referendumu. A baš u mno
gim OUR-ima ti pravilnici se 
nalaze upravo u toj fazi pri
hvaćanja. Općinski koordina
cijski odbor za praćenje i pro 
vođenje društvenog dogovora 
o dohotku u svojoj j'e dosa
dašnjoj aktivnosti obišao sve % 
OUR-e i  održao niz sastanaka 
sa predstavnicima radnih gru
pa i  komisija koje rade na 
izradi samoupravnih općih a- 
kata, tako da imamo detaljan 
uvid u stvarno stanje izrade 
samoupravnih sporazuma na 
razini OOUR-a i radnih zaje
dnica. Po slobodnoj procjeni 
odbora, do siada jč  tek 15 pos
to OUR-a izradilo prijedloge 
samoupravnih općih akata.

•  Što je s onim organiza
cijama udruženog rada koje 
kasne u izradi akata, odnosno, 
da 11 će se prema njima po
duzeti određene zakonske san
kcije?

— Činjenica je, da se u 
svim sredinama dugo čekalo 
na samoupravne sporazume 
grupacija. Iako je  rok njiho-

ve izrade bio 1. listopada pro
šle godine, neki ni do danas 
nisu donešeni. Teritorijalni 
društveni dogovor o utvrđiva
nju naknada radnicima na 
teret materijalnih troškova i 
osobnih dohodaka iz sredsta
va zajedničke potrošnje pri
hvaćen je  od Skupštine opći
ne također sa zakašnjenjem. 
Sve je  to skupa pridonijelo, 
da je  u svim organizacijama 
udruženog rada upravo sada 
najjača aktivnost u izradi sa
moupravnih općih akata. Op
ćinsko vijeće i Koordinacij
ski odbor zauzeli su stav, da 
je  u onim organizacijama ud
ruženog rada, u kojima se 
trenutno intenzivno radi na 
izradi normativnih akata, tre
balo prolongirati predviđeni 
rok, ier će u svakom slučaju 
•biti kvalitetniji. Zato će Ko
ordinacijski odbor raspraviti 
pojedinačno sve slučajeve i 
odrediti krajnji rok za izra
du ̂ akat a u onim OUR-ćma, 
'koji na vrijeme pošalju de
taljan izvještaj o dosadaš
njim aktivnostima na izradi 
normativnih općih akata. Me
đutim. prema onim OURdma,

(Pripreme za izbore u Mjes- 
noj t zajednici Vodice i  u or
ganizacijama udruženog rada 
provode se u skladu s rokov
nikom općinskog Koordinaci
onog odbora za pripreme i 
provođenje izbora.

o p i  akata
koji do sada misp. ništa na
pravili na tom planu. Općin
sko viječe Saveza sindikata 
pokrenut će, shodno članu 48. 
Društvenog dogovora o dohot 
ku, postupak pred Sudom u- 
druženog rada.

•  I na kraju, možete li ob
jasniti, koji su to minimalni 
uvjeti koje samoupravni opći 
akt mora da sadržava?

— Općinsko vijeće Saveza 
sindikata inzistirat će na po
sebnoj razradi minimuma os
novnih i bitnih pitanja kroz 
normativne akte u OOUR-ima, 
radnim zajednicama, kao i ra
dnim i složenim organizacija, 
ma udruženog rada, bez ko
jih  neće dati svoju suglasnost 
za primj'enu normativnog ak- 
ta. Pravilnici o  raspodjeli či
stog dohotka i sredstava za 
osobne dohotke trebaju biti 
usklađeni sa samoupravnim 
sporazumima na razini radnih 
i složenih organizacija udru
ženog rada, grupacija, kao i 
Društvenim dogovorom o do
hotku SRH i teritorijalnim do
govorom, s adekvatno razra
đenim osnovama i mjerilima 
individualnog ili grupnog do
prinosa zajedničkom rezulta
tu rada. Osobni dohoci na 
proizvodnim i kreativnim po- 
slovima i radnim zadacima 
moraju biti posebno vredno-

Do sada su održani preb 
kandidacioni skupovi za evi
dentiranje kandidata za čla
nove delegacija Mjesne zajed- 
niče. samoupravnih interesnih 
zajednica i delegacije poljo
privrednika. (n. k.)

vam.
Razgovarao: 
LJ. JELOVČIĆ

VODICE

9. veljače -  kandidacioni zborovi



F O N D  Obaveze valja izvršavati
Za koji dan, točnije 15. veljače, navršit će ise deset godina od dana kad su ruda* 

ii Majdanpeka i Bora uputili predsjedniku Titu pismo s prijedlogom, da radni ljudi či
tave zemlje dobrovoljnim doprinosom izdvajaju sredstva u poseban fond iz kojeg bi se 
stipendiralo školovanje mladih radnika i djece radnika. Predsjednik je  prihvatio tu su
gestiju i, dapače, bio prvi član fonda koji je kasnije dobio njegovo ime. Titov fond 
danats je  jedan od spomenika koje smo podigli i  svakodnevno podižemo tom čovjeku. 
A ispomenik, kao i  svaki, traži da ga se obilazi, njeguje, da se o njemu naprosto vodi 
računa, kako ne bi obrastao u korov. . .

što je  u Šibeniku napravljeno na tom planu?

MALO I SLABO
Do te m jere malo, da uko

liko se tako nastavi, možemo 
slobodno očekivati da nam se 
Titov fond u općini ugasi.

Kako smo došli u taj »sta
d ij«, i kakve se konkretne ak
cije poduzimaju da sp stanje 
popravi, o tome sam pokušala 
saznati iz razgovora sa pred
sjednicom Savjeta Titova fon
da općine Šibenik, Senkom 
Baranović:

•  Prije nego što krenemo 
na domaće probleme, kažite 
nešto o realizaciji ideje o sti
pendiranju mladih radnika 
i radničke djece kroz sve ove 
godine.

— Moram, prvo, reći, da je 
rijetko koja inicijativa koja 
je  pošla od udruženog rada, s 
toliko ljubavi prihvaćena i 
pretočena u praksu, kao ide
ja  o Titovu fondu. U ovoj ško
lskoj godini, u klujpe je  kre
nula osma generacija mladih 
čije se školovanje financira 
iz Titova fonda. Od početka 
pa do danas, općenito su po
stignuti značajni rezultati u 
omasovijavanju članstva, jača
nju materijalne osnove i sa
moupravnom organiziranju. 
Fond sve uspješnije ostvaru
je  svoju klasnu, radničku, od- 
gojno-obrazovnu ideju i fun
kciju, a sve se više afirmira 
i kao solidarna i humana, pa 
i kadrovska institucija.

•  U  Šibeniku Fond postoji 
nešto kraće, osam godina. Tko 
su bih osnivači?

— Osnivači su bile neke 
društveno-političke organizaci
je, Općinski' komitet Saveza 
komunista, Skupština općine, 
OK SSRN, Savez socijalistič
ke omladine, Općinnsko sindi
kalno vijeće, Privredna komo
ra. Organizirano je  posebno 
tijelo, Savjet, u kojem rade 
predstavnici osnivača.

•  Kakva je trenutno mate
rijalna baza?

— Naša općina sudjeluje u 
sredstvima republičkog Fonda 
prema obavezama koje su pri
hvatile članice, radne organi
zacije, zajednice, društva i dru 
štveno-političke organizacije i 
pojedinci, sredstvima u visini 
od 960.000,00 dinara. Od 1974. 
do danas, učlanjeno je  129 ra
dnih organizacija, zajednica, 
dmštveno-političkih organiza
cija i pojedinaca. Od toga, 46 
radnih organizacija u privredi, 
46 u neprivredi, a 37 su SIZ- 
-ovi, društveno-političke i rad
ne zajednice, te oko 200 gra
đana.

•  Koliko stipendista uživa 
ta sredstva?

Ta su, nažalost, samo na
značena sredstva. Fo njima, 
svake godine može se stipen
dirati oko petnaestak stude
nata, mada njihov broj najvi
še ovisi o strukturi, o tome 
koliko ima mladih radnika, 
koliko radničke djec*», itd. Vi
sina stipendija, naime, varira 
u vezi s tim.

•  Kažete da su to nazna
čena sredstva? Znači li to da 
s njima ne raspolažete trenut
no?

— Znači.

$  Kako to?
— Tako što je, na primjer, 

do 31 rujna 1981. godine na 
ime članarine uplaćeno tek 
25 starih milijuna, što je  tek 
oko 30 posto od obaveze. Oba
vezu su ispunile samo 34 čla
nice, od 129.

•  Čime to objašnjavate?

— Aljkavošću i neodgovos 
nošću organizacija, no prije 
svega pojedinaca koji su o 
tome obavezni voditi računa. 
To su isti oni ljudi u radnim 
organizacijama, koji inače vo
de računa o svim uplatama 
po ugovoru nakon završnog 
računa. Jednostavno, kad is
plaćuju druge račune, morali 
bi i ovaj, a oni to ne rade. 
Ne mogu se oteti dojmu da 
neki pojedinci i organizacije, 
naprosto misle, kako Titov 
fond nije od nikakve važnosti 
za njihovu egzistenciju, pa 
što bi o njemu vodili raču
n a ... To je  jedan od razloga.

•  Koji su još?

— Izostala je  i aktivnost, 
prije svega osnivača, a onda 
do sada i  nas, Savjeta. Mu smo, 
međutim, u više navrata po
kušavali animirati, obilazili 
smo organizacije, pojedince, 
pa ništa! Dvaput smo u zad
nje vrijem e slali pristupnice, 
zadnji put sedamdeset i  četi
ri. Otišli smo i  osobno u te 
radne organizacije, i  nakon 
razgovora obećano nam je  da 
će odmah uslijediti učlanjiva- 
nje. Pristupnice smo poslali 
točno na adrese ljudi s koji

ma smo razgovarali. Od 74, 
vratilo ih se s pozitivnim od
govorima — osam! O ostali
ma ništa ne znamo, ostali 
smo čak bez ikakvog odgovo
ra. Obično ti naši dopisi za
vršavaju svoje putovanje u 
ladicama. Kad drugi put pi
tate što je  s tim onda .dobi
jete odgovor da se promijenio 
predsjednik radničkog savje
ta, ili sindikata, a onda šef 
računovodstva smatra da više 
ne postoji ni obaveza plaća
nja. Stvar za njega prestaje 
biti bitna.

lO Š  PRIMJER 
OSNIVAČA

•  Kako se u svemu tome 
ponašaju osnivači?

— O dosadašnjem radu Sa
vjeta, gotovo da nisu vodili 
nikakvu brigu. N iti su tražili 
nekakve izvještaje o radu, ni
ti su naše probleme stavljali 
na svoj dnevni red.

•  A njihove uplate?

•— Po izvještaju SDK za 
SR Hrvatsku, za prvih 6 mje
seci 1981. godine, po eviden
ciji članica i prispjelim  upla
tama vidi se da svoje obaveze 
nisu izvršili OK SSRN, Skup
ština općine i Savez socijali
stičke omladine.

•  Međutim, osnivači imaju 
svoje delegate u Savjetu, ka
ko to oni slabo »djeluju« na 
svoju bazu? Kako, uopćey ra
de u Fondu?

— Većina ih svojim odno
som dovodi u pitanje rad Sa
vjeta. To je  neodgovoran od
nos, u kojem se uglavnom ne 
prisustvuje radu i sastancima 
Savjeta. Neki se nijednom ni
su pojavili, kao, na primjer 
delegat Skupštine općine, So
cijalističkog saveza, Općin
skog komiteta Saveza komuni
sta, a uglavnom ne dolaze ni 
predstavnici, dvojica njih, naj 
većeg radnog kolektiva, Tvor
nice lakih metala »Boris Kid- 
rič«, koji, doduše, nije osni
vač, ali to ništa ne mijenja 
na stvari.

•  Postoje li kakva oprav
danja za izostanke?

— Rijetko.

•  Osim osnivača, koji su 
to drugi koji ne izvršavaju 
svoje obaveze? Nećemo ih na
brajati, jer bi popis, nažalost, 
bio predug, ali ipak da čuje
mo za neke...

— Pa, gotovo svi veći radni 
kolektivi: TLM, TEF, Poli- 
plast, Luka, Slobodna plovid
ba, PTT, Šibenka, ATP, Vodo
vod, Revija.

•  Imaju li neki od njih sti
pendiste?

— Imaju, TEF, TLM, Slo
bodna plovidba, šibenka, ATP.

•  Znači, njihovi budući ra
dnici školuju se sredstvima iz 
Titova fonda, u koji sami (tj.

radne organizacije) ne uplaću
ju, barem ne redovno, sred
stva za koja su se obavezali?!

— Znači.

#  To je u privredi. Što je 
s neprivredom?

— Od svih osnovnih i sred
njih, odnosno usmjerenih ško
la, plaćaju jedino tri osnovne 
škole, iz Bratiškovaca,( Skradi
na i OŠ »Simo Matavulj«. Os
tali ništa! Zatim, niti. jedan 
SIZ! N ije, vam, eto, uplatio 
ni vaš Aktiv novinara...

Nasuprot mnogima, koji 
imaju i službenike i čitav ad
ministrativni aparat, jedna 
OOSK Baildakin I I  izvršila je  
na vrijem e svoju obavezu. Da 
ne spominjem prim jer Tijes
na, male mjesne zajednice u 
kojoj je  najviše učlanjenih po 
jedinaca.

#  Je li istina, da ste neke 
mjesečne rate šibenskim sti
pendistima morali isplaćivati 
iz Fonda solidarnosti daleko 
nerazvijenijih općina, poput 
Metkovića i Vrgorca?

— Jest.

#  Što se tiče članstva u 
našoj općini, koliko je ono 
uopće?

— Kad smo form irali Fond, 
1974. godine, željeli smo da 
svi, bez obzira na visinu čla
narine, budu učlanjeni. Po
stigli smo da to bude oko 50 
posto radnih organizacija, za
jednica, društava. To ne sma
tramo uspjehom. To više, što 
broj stipendija ovisi o sred
stvima uplate. I  još nešto: 
moram, nažalost, konstatirati, 
da je  osobito aljkav odnos i 
prilikom učlanjivanja i prili
kom ispunjavanja obaveza, na 
stupio u posljednju godinu 
dana. A  kad naš Predsjednik 
već nije živ, da pred njego
vim licem ispunjavamo svoje 
obaveze, trebalo bi to činiti 
upravo sada više i s istim 
žarom, zar ne?

ZA VEĆE  
MOGUĆNOSTI 

MLADIH RADNIKA
#  Kažite, kakav je odaziv 

upravo mladih radnika, i na 
kakve sve prepreke tu naila
zite?

— Sada je  odnos mladi rad
nici — djeca radnika 1:1. A 
trebalo bi biti 1:3 u korist 
mladih radnika.

#  Zašto je to tako?

— Ima nekoliko razloga. Po
katkad se ne podudaraju op
redjeljenja radnika i potrebe 
OUR-a, čini mi se da je  i 
rok natječaja kratak. Zatim, 
istakla bih i slabu informira- 
nost kandidata u određenim 
sredinama, a svakako ne bi 
trebalo mimoići ni materijal
ne i socijalne momente tih 
mladih ljudi. Stipendija im 
omogućava školovanje, ali što 
ako je  ona visoka koliko i 
njihova prosječna^plaća, a kod 
kliče moraju ostaviti nezapo
slenu ženu i dijete? Moramo 
više napraviti na prevladava
nju tih problema, a na tom 
se, moram reći, i radi! Među
tim, sva nastojanja su oteža
na i zbog toga što u radnim 
organizacijama nema planira
nog podizanja obrazovne i 
kvalifikacijske strukture rad

nika. Nema stalnog i organi
ziranog poticaja najboljima, 
da se usavršavaju, iz rada ili 
u radu. Neke radne organiza
cije, vodeći računa isključivo
0 trenutnim efektima i potre
bama, a ne o perspektivi svo
je  radne organizacije^ teško 
odvajaju boljeg radnika od 
radnog mjesta. Fond bi sva
kako trebao postati kadrov
ska komponenta u svakom 
OUR-u, pogotovo onom proiz
vodnom. No, u svakom sluča
ju najznačajnije je  to, da 
Fond bude dosljedan, i da od 
mladih radnika ne stvaramo 
loše činovnike. A to znači, da 
treba ustrajati na tome, da se 
stipendije dodjeljuju isključi
vo za deficitarna i radnička 
zanimanja. Ima, naime, i  su
protnih pokušaja.

•  Da bi čitava stvar oko 
Titova fonda krenula nabolje, 
kakve vam akcije predstoje?

— U posljednje vrijem e oso
bito smo potakli osnivače, da 
nam pomognu u radu. Infor
mirali smo ih o prilično alar
mantnom stanju u Titovu 
fondu za našu općinu. Do sa
da su već Općinski komitet 
Saveza komunista, Općinsko 
sindikalno vijeće, Savez soci
jalističke omladine i Socijali
stički savez radnog naroda, 
održali svoje sjednice i na 
dnevnom redu imali Titov 
fond. Zajednički smo prihva
tili zaključke da, prije svega, 
pojačamo materijalnu osnovu 
za rad pozivanjem na izvrša
vanja obaveza članica i učla- 
njivanjem novih. Trebat će, 
zatim, javnost daleko više in
form irati o ulozi Fonda, a za
ključeno je  i  to, da sve opera
tivne i  administrativne poslo
ve preuzme OSIZ za standard 
učenika i studenata. Imamo
1 ideju, da sazovemo zbor čla
nica Titova fonda, pa da za
jednički raspravimo svu ovu 
problematiku. Već smo svima 
uputili i jedno pismo, na ko
je  ćemo pismeni odgovor za
tražiti iza 1. ožujka. Ukoliko 
se ni tada ne izjasne, ponov
no ćemo otići u »osobne po
sjete« onima koji su se oglu
šilî

U svakom slučaju, tim zak
ljučcima želimo zaoštriti dru- 
štveno-političku odgovornost 
svih onih koji su izrazili že
lju  da dobrovoljnim prilogom 
daju doprinos Titovu fondu. 
Tu obavezu, kao i svaku dru
gu u životu, valja izvršavati, 
ili se izjasniti drukčije.

#  S obzirom na ozbiljnost 
i širinu akcije koju je Savjet 
fonda sada poduzeo, trebalo 
bi očekivati daleko bolje re
zultate. Njima se, od srca i 
nadamo. Ne bi, zaista, bilo 
osobito lijepo kad bi se šiben
ski stipendisti Titova fonda 
financirali iz fondova solidar
nosti drugih općina... Kažite, 
na kraju, imate li još možda 
nešto dodati?

— Možda još samo jednu 
novinu u Statutu. Stipendije 
su, naime, proširene i na dje
cu naših iradnika u inozem
stvu i na mlade ljude iz pri
jateljskih nesvrstanih zema
lja. Tom izmjenom u Statutu, 
fond koji nosi Titovo ime do
biva još veći smisao i oprav- 
danj’e.

JORDANKA GRUBAC
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Uzurpacije uz obalu Prokljana

Ne može to tako!
Mještani Prokljana, probili su nedavno no

vi put đo Bićina, kojeg namjeravaju i asfaltira
ti. Taj vrijedni napor, zasjenila je, međutim, je
dna rabota koja je išla usporedo: uz put su se 
pojavili slučajevi uzurpiranja društvenog ze
mljišta, za buduće vikendice.

Valjan put, prometnica, je
dan je  od osnovnih preduv
jeta za razvoj, svakog kraja, 
grada, mjesta. Zato nije ču
do što se stanovnici svakog i 
najmanjeg zaseoka nastoje 
povezati s prvom asfaltiranom 
prometnicom, koja je  onda, 
dalje, brza i sigurna veza s 
gradom. Izgradnja tih malih 
odvojaka najčešće je  plod do
brovoljnog rada a, nerijetko, 
i vlastitih sredstava.

Stanovnici Prokljana, zaseo
ka Mjesne zajednice Sonković. 
•vlastitim su radom probili no
vi put do prvog sela š asfalti
ranom prometnicom, Bićina- 
ma, odakle Će ih asfalt dove
sti do Skradina, Šibenika i 
dalje. Njihovi prvi napori, 
međutim, već su sada zasje
njeni i jednom ružnom poja
vom. Za početak i  ukratko: 
uz netom probijeni put, sta
novnici okolnih sela> osobito 
Gračaca i  Sonkovića, počeli 
su uzurpirati društveno zem
ljište, na kojem najvjerojat
nije kane graditi vikend ku
će, budući da ih novi put zna
tno približava prokljanskim 
plažama. Danas-sutra posjedo
vanje tih kuća, moglo bi, u 
slučaju razvitka turizma (sa
mo na prim jer...) donositi i 
određeni profit — računaju 
vjerojatno oni koji su već za
bilježili »svoje« parcele uz 
put...

O putu (i ostalome) poraz
govarali smo s predsjednikom 
Odbora za asfaltiranje puta 
Prokljan Bićine, Dragom 
DamjaniĆem:!

— Do sada smo imali loš, 
zapravo nikakav put do Skra
dina, preko Bićina, u dužini 
od oko 6,5 kilometara. Onda 
smo najprije trasirali, a on
da i probili novi put ao Bići
na, i to vlastitom radnom 
snagom u dužini od 4 kilo
metara. Uz pomoć nekih rad
nih organizacija i  Fonda ne
razvijenih, već smo i nasuli 
put u čitavoj dužini, a nave- 
zen je  i  fini materijal koji će 
mo izvaljati čim nam to vri
jeme dopusti.

Da čitav posao me bio ostao 
na tome, pokrenuta je  i inici
jativa da se ta četiri kilomet
ra asfaltiraju u širini od tri 
metra, što bi koštalo oko 
dvjesto starih milijima. Za 
sada postoji podrška društve- 
no-političkih organizacija i 
Fonda nerazvijenih da se po
sao oko ovoga puta okonča 
asfaltiranjem. Na taj način 
između svih ostalih, riješio bi 
se i  problem prevoza djece 
u školu. Moglo bi se, naime, 
organizirati zajednički prevoz 
djece iz Prokljana i Bićina u 
Skradin.. Sada i  učenici prvog 
razreda pješače u školu, ma
da je  društvo obavezno za sve 
mališane do četvrtog razreda 
organizirati prijevoz.

%  Put vam je, međutim, do
nio i nevolja...

— Tako je, put nam je  do
nio i nevolja. Neposredno po 
njegovom pax>hijanju pojavili 
su se uzuipatori koji su na 
različite načine već obilježili 
društveno zemljište uz put, 
»proglašavajući« ga na taj na
čin »svojim «. To su uglavnom 
mještani Gračaca i Sonkovića,

ponešto i Bićina, koji na tom 
zemljištu kane vjerojatno iz
graditi vikendice. Da ne go
vorim o tome da već ima i 
objekata koji su doduše već 
ranije izgrađeni. Na različite 
su načine obilježili to »svoje« 
zemljište sutra će na njemu 
nešto napraviti^ ili posaditi 
bajame, a prekosutra reći da 
je  to zaista njihovo. Nadam 
se samo, da će uzurpatori na 
vrijeme biti spriječeni, jer 
kakva bi društvena šteta na
stala od njihove rabote, ne 
treba ni govoriti. Mi u iProk- 
ljanu smo mislili postepeno 
urediti taj dio oko Prokljan- 
skog jezera, mislili smo na
praviti put i od Jujave do

Detalj s Prokljana

Suvog rta, zatim urediti pre
dio oko Baretuše, pa bi se tu 
kasnije mogli graditi 1 turisti
čki objekti. Tamo je  čisto mo
re i plitke plaže, vrlo je lije
po i interesantno. S vreme
nom pojavit će se možda i 
širi društveni interesi za tu
rističku izgradnju na ovom 
području. A uzurpira se up
ravo onaj društveni dio koji 
je  najprikladniji za turizam.

Da bismo se na samom mje
stu-uvjerili u to kako izgleda

novi put i »tereni za buduće 
vikendice« spomenutih uzur
patora, otišli smo do Proklja
na. Nažalost iz tehničkih ra
zloga nije moguće ovom pri
likom objaviti i fotografije, 
ipak, novi put zaista lijepo 
izgleda. A uz put, svako toli
ko poneka kamena gomila, ne
ki novi zid, ili čak i iskrčen 
i poravnat teren, na kojem 
samo što nisu udareni teme
lji. Drugdje, opet, bojom o- 
značena parcela.

— Ima ih tridesetak koji 
su do sada uzurpirali, to jest 
pokušavaju uzurpirati zemlji
šte uz put — kaže nam u 
P’rokljanu mještanin Ignatije 
Damjanić. Lugar dođe, malo 
ih kao upozori, i ode. A oni 
koji su napravili krčevine, po
sjekli su smreke. Tako vam 
jedan vidi od drugoga, pa su 
svi počeli obilježavati. A to 
je društvena zemlja, i ne bi se 
smjelo tako

Otišli smo i u Mjesnu za
jednicu Sonković, gdje nam 
je tajnik Ive Roško ispričao:

— 0, ima tih uzurpacija još 
od Austrije, ali bi sada itre
balo biti nekog reda u tome. 
Sad se uglavnom uzurpira o- 
balni pojas, i po hektar i pol 
&u uzuirpiralii uz more. Onda, 
svađaju se, jedan sebi obilježi 
parcelu bojom, sutra dođe 
drugi kojem se također tu 
sviđa, pa obilježi svojom bo
jom ...

To su, eto događanja, oko 
Prokljana i prokljanske ce
ste ... Što će na sve to reći 
općinski organi? A što šum
sko gospodarstvo »Kras«, u 
čiiem su nadleštvu, ako ništa 
drugo, ono posječene smreke 
Možda ibi nešto trebalo reći 
i o mogućnosti i potrebi, da 
Prokljan uđe u cjelinu Priro
dnog rezervata Krke! A sve to 
skupa, i reći i učiniti, valjalo 
bi prije nego što u priobal
nom pojasu Prokljana niknu 
vikendice, i nastane ista ona 
situacija koju imamo u osta
lom priobalnom dijelu opći
ne. Nitko, ipak, danas-sutra 
neće moći reći, da problem 
nije na vrijeme uočen, i da na 
njega nije pravodobno upozo
reno.

J. G.

Ist Dječjifi vrtića

Zimovanje za 
predškolce

Stotinu šibenskih' predško- 
laca odilazi u ponedjeljak na 
sedmodnevno zimovanje u 
Veliku Sušicu, u Gorski ko
tar U pratnji deset odgaja
telja, deset grupa djece u 
starosti od# 5.1 6 godina rea
lizirat će već pripremljeni 
program pedagoških aktiv
nosti, r- uz obavezni boravak 
na snijegu. Dvorac u Velikoj 
Sušici, u kojem će .boraviti 
šibenski mališani, vlasništvo 
je Centra za rekreaciju dje
ce iz Rijeke. Organizator zi
movanja je SIZ za društve- 
nu brigu o djeci predškol
skog (uzrasta, u suradnji s 
ustanovom Dječji vrtići. Tro

škove boravka snose rodite
lji,. spomenuti SIZ i Dječji 
vrtići. Valja reći, da će na
kon ove grupe, u Velikoj Su
šici od 1. do S. ožujka bora
viti i druga grupa ̂ šibenskih 
predškolaca. To je, | inače, 
prvi put da se organizira zi
movanje za djecu predškol
skog uzrasta, a interes rodi
telja je, kako su nam rekli 
u Dječjim vrtićima, neočeki
vano velik. To je stvorilo i 
stanovite teškoće oko orga 
nizacije odnosno odabira dje 
ce, što će u idućim godina
ma, ukoliko se ova praksa 
nastavi, zacijelo biti prevla
dano.

N ik o n  zim ovanja u S R  Makedoniji

Prijateljstvo 
preneseno 
iz Kočana

Šibenska djeca spadaju u 
onu sretnu djecu, kojoj ne 
prođe djetinjstvo a đa nisu 
vidjela more. što se toga to
če, uglavnom ne ovise o onih 
nekoliko dana godišnjeg od
mora i o dubini džepa svo
jih  roditelja. Kad je, među
tim, u pitanju snijeg, tu je 
već drukčije stanje, i  mada 
ima sve više onih koji mo
gu {  i  rade to !) otići s ro
diteljima u domaće ali stra
ne planine, još uvijek najve
ći broj šibenske djece zimu
je tamo gdje i  lje tu je ... N i
je  da more nije prelijepo d 
zimi, ipak, snijeg je  snijeg, 
i njega ni primorska zima 
ne može nadomjestiti.

Nekoliko organiziranih zi
movanja šibenske djece, ko
ja  se održavaju iz godine u 
godinu, zanimljiva su d vri
jedna i  zato što znače više 
od samog boravka na snije
gu. Znače produžetak surad
nje i  prijateljstva koje 'se 
stvara na udaljenim relacija
ma između Šibenika, Voiro- 
na, Kočana, Zagreba, lArnne- 
cya, Beograda, šibenski ma
lišani, mahom učenici osnov
nih škola te Školskog centra 
za odgoj i obrazovanje dje
ce i omladine, odlaze, nadme, 
na zimovanje u te gradove, 
već nekoliko godina zare- 
dom

Za ovu priliku, odabrali 
smo odlazak grupe od .tride
setak djece iz Šibenika u 
makedonski gradić Kočani, 
u ičijoj su (blizini, na Osogov- 
skim planinama, naučili svo
je  prve skijaške korake, na
pravili svoga isnješka i osta
vili tragove u snijegu...

iU Kočane smo stigli na
kon kratke i  udobne vožnje 
avionom do skopskog aero
droma. Dočekala nas je  gru
pa kočaniskih osnovaca i ne
kolicina odraslih, na čelu s 
našom glavnom domaćicom, 
Golubinkom Georgij evskom, 
sekretaricom SlZ-a društve
ne brige o djeci. Naša dje
ca trebala su tu večer i noć, 
prije odlaska u Osogovske 
planine, provesti kod -svojih 
vršnjaka u Kočanima.

Umjesto tda se trudimo da 
zasluženo lijepim  riječima 
opišemo doček, možda je 
dovoljno reći da su se ko- 
čanska djeca doslovno oti
mala za svoje šibenske dru
gove. (»Nastavniče«, meni 
dajte, nastavniče meni!« pra-. 
jali isu kočaoski osnovci i

vukli za rukav upravitelja 
odmarališta na Osogovu, Ko
st adina Romanova, koji je 
raspoređivao djecu. Tolika 
srdačnost i gost-uijubije, za 
tren su prekinuli sve barije
re nepoznanstva i već ikoji 
sat kasnije zajedno se Jelo i 
spavalo u toplim kočansikim 
domovima.

Sutra već, nakon kratkog 
zadržavanja u gradu i posje
ta Tvornici papira, odlazak 
na Osogovo.

Na visini od 1456 metara 
nad morem, oko pedesetak 
kilometara od .bugarske gra
nice, odmaralište je Pomikva, 
Za, otprilike, dvije stotine 
djece. Međutim,budući da su 
zimski praznici u Makedoni
ji u drugom terminu, prvih 
nekoliko dana u planinskom 
domu bila su samo djeca iz 
Šibenika. Kasnije je došlo 
još stotinjak osnovaca iz 
malog rudarskog mjesta 
Ptiobfstipa, pa je .to bila pri
lika za nova poznanstva i 
prijateljstva.

Od prvog dov zadnjeg dana, 
bili smo okruženi izuzetnom 
pažnjom naših domaćina, 
upravitelja Koce, domara 
Angela Aleksova, upravitelja 
sky-llifta Slavča Ivanova) 
Ljupčo Ristov, inače student 
a na Osogovu skladištar, čo
vjek koji brine o skijama, 
već je  prvog jutra odabrao 
odgovarajuće skije za šiben
sku djecu. A naša doktorica, 
Ljulbinlka Soltirova, za nju 
nam se već poslije drugog 
dana činilo, da smo je dove
li sa sobom . . .  i

Kako danas i s ove uda
ljenosti prepričati svu paž
nju i brigu, svakodnevne 
kontakte radio-vezom sa sek- 
reltaricomi Golubinkom, sve 
one prijateljske geste osob
lja  odmarališta?! A kad se 
to sve ne može prepričati, 
valja makar reći: taj (bora
vak na snijegu bio je lijep i 
za djecu zdrav. Ali od svega 
zdraviji i  ljepši f ostaje do
jam o prijateljstvu f  silnom 
uvažavanju naših domaćina 
prema nama. Zato, a to je 
prilika da se a to pripomene, 
valjalo bi razmisliti o njiho
vu prijedlogu da se jedna 
od kocanskih osnovnih ško
la bratimi s nekom od šiben
skih. (Bila bi to još jedna 
prilika i  mogućnost da više. 
djece zimuje, odnosno ljetu
je, još jedna prilika za pri
jateljstvo.
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Kratke vijesti
Novi vodoopskrbni 

objekt

r

Paprati centar
OVOTJEDNI sastanak općinskih društveno-poli- 

tičkih radnika, privrednika i drugih o Prostornom 
planu Dalmacije i ulozi Šibenika u tom dokumentu, 
razlog je da ovoj temi posvetimo još poneku crtu. 
Šibenčani su, kao Što se zna, zajedno s Drnišanima 
i Khinjanima, odbili plan motivirani činjenicom da 
naša regija u njemu nije dovoljno zastupljena. U 
sjeni tog čvrstog i pohvalnog stava, ostale su, pak, 
brojne činjenice. Zaboravlja se, primjerice, da su 
planovi izrađeni na temelju podataka o dosadašnjem 
razvoju šibenskog kraja. Porast broja stanovnika, 
iznosio je tako u minulom desetljeću tek oko 1,1 
posto, pa onda i ne čudi što su nam planeri do 2000. 
godine blagonaklono podarili porast od 2,4 posto po 
kojem ćemo se dakle razviti isto koliko i Biograd!

Pravi kamen smutnje je ipak u odricanju Šibe
niku regionalnog karaktera. Unatoč našim naporima, 
može se dogoditi da budemo ipak centar regije, ali 
»papirnati«, s funkcijama, a bez stvarnog društveno- 
-ekonomskog pokrića. O uzrocima ponajviše je re
kao predsjednik Skupštine općine Vinko Guberina. 
Razlozi našeg (evidentnog) zaostajanja u usporedbi 
s drugim dalmatinskim gradovima po njegovim su 
riječima, između ostalog, i u činjenici da je Šibenik 
dobio pet nerazvijenih bivših općina, pa stoga nije 
mogao odgovarajuće razvijati nadgradnju. U razdob
lju od 1960. do 1970. izrazito stagniramo, a krajem 
šezdesetih godina opet se mnogo gubi zbog početnih 
(a velikih) investicija u razvoj aluminijske industrije 
i turizma. Ističe se, također, da smo dosad izgrađi
vali bazičnu industriju pa tako biU tek izvorom siro
vina, a sada, ocjenjuje se, jest trenutak da se posve
timo finalizaciji proizvoda. Upravo takve i druge broj
ne mogućnosti razvoja nisu dovoljno ozbiljno shvati
li planeri i to je razlog da se Šibeniku predviđa (ili 
određuje?) crna budućnost. U svjetlu takvih činjenica 
čini se da istina sniva između »podapinjanja noge« 
od strane Splićana, i drugih, te izjave predsjednika 
OK SKH Klaudija Kapelija od tome da »za sve što 
se dogodilo mi snosimo političku i društvenu odgo
vornost jer nemamo utvrđene ni društveno-ekonom- 
ske ni političke ciljeve razvoja...«

Z. ŠEVERDIJA

m

Zanemarivanje 
zakonskih odredbi

J

Idućeg tjedna u šibenskim prodavaonicama prodavat će se 
»Caloreg« trajno zareće peći

Na Ražinama

Plina nema dovoljno

Iako je  prošlo već tri godi
ne da je  u Zakonu o radnim 
odnosima, u članu osam, is
taknuto da osnovne organiza
cije udruženog rada i radne 
zajednice usklade u roku od 
godinu dana od njegova do* 
došenja samoupravne akte s 
odgovarajućim odredbama u 
kojima je, između ostalog, u- 
stanovljeno da pri zapošljava
nju na telefonskim centrala
ma isključivu prednost imaju 
slijepe osobe, ipak mnoge rad
ne organizacije na području 
šibenske općine nisu još to u- 
činile. | m 

Takvo zaobilaženje ove za
konske odredbe, za što su 
propisane novčane kazne i za 
radne* 1 organizacije i odgovor

ne pojedince, posijedovalo je 
stanovitim prekršajima zbog 
kojih je  Udruženje slijepih o- 
pćine Šibenik, Drniš i Knin 
moralo više puta intervenira
ti u zaštiti prava svojih čla
nova.
Nadime, kaiko su 'slijepe osobe 

zbog svoje teŠike invalidnosti 
ponajvećma socijalno ugrože
ni ljudi, a rad na telefonskim 
centralama jedan je  od rijet* 
kih koji mogu vrlo uspješno 
obavljati, udruženi rad bi im 
primanjem na takvo radno 
mjesto gotovo u potpunosti 
omogućio na odgovarajući na
čin razriješiti osobne i obi
teljske probleme kao i soci
jalnu rehabilitaciju

V. GRGUREV

Kad već govorimo o plinu
i opskrbi grada tim važnim 
artiklom ne možemo a da se 
ne sjetimo onih lijepih vre
mena (posljednja dva mjese
ca u 1981. godini) kada je  tog 
plemenitog plina bilo gotovo 
u izobilju, za ražldku od po
vremenih ali kroničnih nesta
šica koje nas prate već duže 
vrijeme. Nažalost, period o- 
bilja brzo je  prestao, a za
mijenila ga je  ozbiljna nesta
šica koja će izgleda potraja
ti. Razlog tomu je  podatak 
da šibenska općina, te pod
ručja Drvara i  Bosanskog 
Grahova dobivaju manje od 
šestine planiranih, a što je 
još važnije potrebnih količi
na tog u domaćinstvima važ
nog artikla. Točnije od po
trebnih dnevnih (količina od

850 boca Šibenik sad dobiva 
tek 150 ili 750 boca tjedno, a 
i te, slobodno se može reći, 
male količine ne pristižu sva
kodnevno. Razlog tomu leži u 
obavezi IN A  stovardšta na Ra_ 
žinama prema otocima šiben
skog arhipelaga, pa je  tako 
primjerice u četvrtak kom
pletna količina distribuirana 
otocima, a u petak su podosta 
uznemireni građani, d to sa
mo rijetki sretnici dobili o- 
nih 150 boca. Možda tek tra
čak optimizma leži u neslu
žbenoj obavijesti da bi se si
tuacija mogla popraviti tek 
u prvim danima ožujka, kad 
sb očekuje konačni sporazum 
SIV-a i  iSOUR-a INA oko u- 
voza crnog zlata.

M. DŽELALIJA

Proteklih dana u Malom Ze- 
čevu kod Rogoznice započeti 
su radovi na izgradnji rezer
voara kapaciteta tisuću kubi
ka. Trideset posto sredstava 
za izgradnju ovog objekta osi
gurala je  radna organizacija 
»Vodovod i kanalizacija« a 
ostali dio sredstava Jadranska 
banka. Istodobno s izgrad
njom rezervoara gradi se i 
priključni vod prema Podgla- 
vici u dužini od 600 metara. 
Ukupna vrijednost radova iz
nosi 17 milijuna novih dinara. 
U kopanju razvodne mreže 
sudjelovat će Rogozničani i 
stanovnici okolnih naselja. Iz
vođač radova je  radna orga
nizacija " »Kamenar«. Prema 
ugovoru, ovaj objekt trebao 
bi biti pušten u pogon u ro
ku od pet mjeseci, što znači 
prije početka turističke sezo
ne. (ep)

Centar za  
patronažu, kućno 
liječenje i njegu
Nakon provedene reorgani

zacije zdravstva, Centar za pa
tronažu, kućno liječenje i nje
gu Što djeluje pri Medicin
skom centru u Šibeniku pre
uzeo je  zaštitu novorođenčadi, 
dojenčadi, predškolske dj'ece 
i brigu o socijalno nezbrinu
tim licima, zatim skrb nad 
TBC bolesnicima i članovima 
njihovih obitelji, sudjelovanje 
u organizaciji obaveznih cijep
ljenja, itd.

Međutim, pokazalo se da se 
ove usluge nedovoljno koriste. 
Kako nas je  informirala medi 
cinska sestra šef Službe pa
tronaže Miljenka Nakić, o ku
ćnoj njezi trebali bi obavje
štavati liječnici koji djeluju 
pri mjesnim zajednicama, a 
ne, što u većini slučajeva to 
čine, liječnici specijalisti s 
bolničkih odjela. Inače Cen
tar za patronažu, kućno lije
čenje i njegu zapošljava po 
šest patronažnih i terapijskih 
medicinskih sestara. (ep)

Uređenje 
sportskog centra
U sportskom centru »Olim- 

pdja« članovi sportskog druš
tva »Vodice« dobrovoljnim 
radom uređuju svlačionice d 
sanitarni čvor.

Iznos od 300.000 dinara, za 
nabavu materijala, osigurao 
je Savez za fizičku kulturu 
općine Šibenik, (n. k.)

D A LI KRV
U Službi za transfuziju Me

dicinskog centra u Šibeniku 
prošlog su tjedna dobrovoljno 
dali krv: Aleksandar Lazare- 
vić, Jure Dadić, Kobori Paža
nin i Ante Petković (Šibenik). 
Šime Bilan i Srećko Kalauz 
(TLM ), Milan Samohod (Tri- 
bunj), Mirkom Šprljan i Josip 
Košić (Vodice), Mihovil Marti- 
nović, Josip Valiđžić, Viče Er- 
ceg i Karmelo Mrvica (MTRZ), 
Laslo Virag (TEF), Borivoje 
Vulinović, Dragan Livić, Ivan 
Zorica i Slavko Perkov (ATP), 
Joso Pulić (»Luka«),

Općinska organizacija Crve- 
nog križa zahvaljuje svim da 
rovateljima.

Cijepljenje pasa 
protiv bjesnoće

Mala korist 
od uvezene divljači

Po nezapamćenoj cijeni od 
dvije tisuće i petsto 'dinara 
samo je  manji broj lovačkih 
društava u Dalmaciji uspio 
nabaviti stanovitu količinu ži
vih zečeva za osiromašena lo
višta. Veći broj družina, me
đutim, neće ni po koju cije
nit nadoknaditi broj odstrije- 
ljenih domaćih zečeva ni po
praviti narušeno slanje na 
svom terenu. Nizom odluka 
i:,, donesenih propisa proširen 
je nekadašnji režim »hvata
nja« ponude i  potražnje u bo
gatim terenima naše zemlje. 
Međutim, zbog nedostatka de
viza, kao i rizika oko dugog 
transporta i karantene žive, 
divljači na graničnim prela-

zima, sve se više odustaje od 
uvoza zečeva. Lovačka druš
tva uviđaju, osim toga, kako 
je najbolja investicija u ču
vanju domaćeg zeca, jer div
ljač iz drugih staništa nije 
davala željeni prirast. U no
voj sjedini zečevi su se teško 
snalazili i  odupirali brojnim 
opasnostima. Dosadašnje isku
stvo osnova je  za razumnu 
ocjenu niza gospodarskih za
hvata u zaštiti preostalih pri
mjeraka zečeva u kraškim i 
otočkim terenima, uključuju
ći dugu zabranu odstrela kao 
prvi korak a obavezu svakog 
društva i lovca.

(rt)

U Veterinarskoj stanici 
obavezno će biti cijepljenje 
pasa protiv bjesnoće, te lije- 
cemlje od ehinokokusa. U 
ovom trenutku o cjepljenju 
pasa svaki vlasnik mora da 
voda računa js| obzirom na 
pojavu bjesnoće kod lisica, 
o čemu se u posljednje vri
jeme dosta govori. Bjesnoća 
se, naime, pojavila u Slavo
n iji i  Vojvodini i išini se br
že nego što se u početku 
pretpostaivdjalo. Kako su psi 
prvi na udaru- te opasne za
raze koju ujedom prenose 
■lisice, Veterinarska stanica 
poduzima mjere kako bi se 
spriječila mogućnost da se 
bjesnoća pojavi i u- našem 
kraju.

U gradu je  trenutno regi
strirano oko 400 pasa, a ka
ko »ističu u Veterinarskoj 
stanici, ima ijh ibarem još 
stotinu neregistriranih. S 
obzirom na prisutnost mo
guće zaraze bjesnilom, ovom 
prilikom posebno se apelira 
na # vlasnike neregistriranih

pasa da to učine odmah. U 
protivnom, protiv njih će bi
ti poduzete zakonske mjere.

Lovci također | trebaju da 
pomognu u, akcijama Veteri
narske stanice. Oni, naime, 
trebaju glave ubijenih ili 
uginulih lisica dostaviti Ve
terinarskoj stanici radi upu
ćivanja -na dijagnostičku pre
tragu. S krznima također 
treba pažljivo rukovati, jer 
i isam dodir predstavlja opa
snost od zaraze.

Poseban problem u ovoj 
akciji predstavljaju psi skit
nice. Prošle godine u gradu 
je  utamanjeno 60 pasa skit
nica. Ta akcija traje čitavu 
godinu. Velike teškoće i šte
te posebno čine psi lutalice 
po selima. 'Oni su izravno iz
loženi eventualnim ujedima 
lisica zaraženih bjesnilom. 
Konačno, pozivaju se svi 
vlasnici pasa, da dh drže ka
ko je  to i propisano vezane 
i pod stalnim nadzorom.

G. S.
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Razgovaramo sa M . Bijelićem

~  NIJE IZLAZ U 
IZDVAJANJU KOMORA
Dalmatinsko jedinstvo ili 

dalmatinsko nejedinstvo još 
jednom je  došlo u pitanje u 
posljednjem slučaju u. kojem 
Zadrani traže izdvajanje od 
splitske »centrale« i  formira
nje samostalne komore. O ra
zlozima i  proturazlozima iz
dvajanja zadainslke privredne 
komore pisano je  u novina
ma. Pritom, stav šibenskog 
područnog vijeća nismo mo
gli doznati. Zbog toga smo, 
s tajnikom Područnog vijeća 
Milanom Bijelićem, razgovara 
rali o ovom problemu, a za
tim o organiziranosti i funkci
oniranju institucija kao što 
su komore.

— Bilo je  i prije inicijativa 
da se pokrene akcija za iz
dvajanjem područnih vijeća 
iz centrale i  namjera za sa
mostalnim djelovanjem. Mi u 
šibenskom područnom vijeću 
nismo pobornici takvih ideja, 
jer one samo mogu još više 
narušiti dalmatinsko jedin
stvo, koje je  ionako na vrlo 
klimavim nogama. P|*avi pu
tovi boljitka bili bi zapravo 
u traženju rješenja kako dal
matinsko jedinstvo podići na 
višu razinu, organizirajući rad 
privredne komore i  njenih po
dručnih vijeća na novim i 
svrsishodnijim osnovama. O- 
vako dalmatinsko jedinstvo 
dobiva još jedan minus po
en — kaže naš sugovornik.

•  Ne znamo prave razloge 
zadarske inicijative, ali u po
sljednjih nekoliko godina u 
kuloarima, pa čak i na mno
gim skupovima u Šibeniku 
bilo je riječi o takozvanom 
diktiran ju iz centra, o prisva
janju atraktivnih programa... 
sto kažete o tome?

— Ima istine u tome. Čim 
mi se da se nedavno Zadrani
ma prelila čaša. Radilo, se o 
raspodjeli deviznih prava. Zna
te, SIZ za ekonomske odno
se s inozemstvom konzultira 
Privrednu komoru... i onda* 
zna se kako to već ide, a Za
drani imaju velikih problema 
s kemijskom industrijom. I 
u mojoj praksi bilo je  sluča
jeva u kojima područna vije
ća nisu niti informirana o ne
kim poslovima »centrale«, a 
jasno je i to da atraktivni 
programi najprije stižu u 
»centralu«. -Samo to je naša 
svakodnevica.. Smatram da je 
veći -problem u neadekvatnoj 
usmjerenosti poslova u podru- 
čnirn vijećima. Eto, gledajte, 
u svih pet vijeća ljudi rade 
isti posao. Stručni suradnik, 
recimo za građevinarstvo, u 
Splitu, Zadru, Dubrovniku, 
Metkoviću i Šibeniku bavi se 
istim problemima. A onda na 
kraju sve to još jednom pro
učava Skupština komore. Is
tina, radi svatko na svom po

dručju. a to onda nikako ne 
može pridonositi jedinstvu 
dalmatinske regije. Bilo je  ne
kad prijedloga da područna 
vijeća vode brigu o pojedinim 
djelatnostima koja su na tom 
području najrazvijenija. Ali 
ne usko lokalistički, nego je
dinstveno, dalmatinski. Tako 
bi, recimo, Dubrovnik bio no
sitelj razvoja turističke pri
vrede, Split brodograđevne, 
Zadar poljoprivrede, Šibenik 
razvoja aluminiske industrije, 
i tako dalje. Time bi asocija
cija komore bila više u fun
kciji razvoja i koordiniranja 
na području Dalmacije.

f  Dobiva li udruženi rad 
od privredne komore i njenih 
područnih vijeća ono što bi 
trebalo dobivati?

— To je  već pitanje koje 
zadire u sistem organiziranos
ti i funkcioniranja institucija 
kao što su komore. Kad smo 
već kod toga, čini mi se da 
je  na jednom mjestu dobro 
postavljeno pitanje, trebamo 
Jt uopće ovakav oblik privred
nih asocijacija. Ne mislim pri 
tome na to da privredne ko
more nemaju što raditi. Ima
ju one raditi" itekako, samo 
što taj posao, nažalost, pro
izlazi odatle što se naša pri
vreda još uvijek nije prestro- 
jila na osnovama Zakona o 
udruženom radu. Privredna 
komora bavi se statistikom, 
planiranjem, općim, admini
strativnim poslovima. Ljudi 
iz komora regrutiraju se u 
bezbroj radnih grupa, prisu
stvuju svakom bezazlenom sa
stanku u općini. Ljudi iz ko
mora su svaštari, koji udru
ženom radu ne daju ono što 
bi mu zapravo trebali davati. 
Da ne govorimo o kadrovskoj 
ekipiranosti i  kvaliteti posla 
koji iz  toga proizlazi* Komo
re bi trebale raditi na pove
zivanju razvojnih planova u 
udruženom radu, trebale bi 
iznalaziti rješenja za maksi
malno korištenje postojećih 
kapaciteta, kao i planirati i 
usavršavati primjenu najsu
vremenijih tehnologija. Naža- 
lOst, d u komorama i u udru
ženom radu .uvelike zaostaje
mo.

•  Gdje smo na tom planu 
u općini?

—* Rekao sam već, zaosta
jemo. Samo u TLM-u i TEF-u 
imamo neke takozvane raz
vojne sektore. Daleko je to 
od naučno-istraživačkog rada. 
U ostalim djelatnostima, niš
ta. čak i u općinskim služba
ma imamo službu za plan, 
statistiku i razvoj. Ovo raz
voj samo na papiru. A pod
ručno vijeće, ovakvo kakvo 
je pokušava nešto. Možda 
će se neki konkretni rezulta
ti uskoro vidjeti.

r. tđ.

Naše inicijative

Kolekcija skulptura
U prilično oskudnom likov

nom životu u gradu, realiza
cija jedne ideje, ukoliko do 
nje dođe, mogla bi značiti va
ljan doprinos njegovoj kvali
teti. Riječ je o sugestiji za 
osnivanje kolekcije skulptura, 
koje bi o (zasad uvjetnoj) to  
mi »Svijet djeteta«, izradili 
eminentni jugoslavenski kipa
ri. Kolekoija skulptura bi na 
taj način predstavljala i do
prinos ideji Festivala djeteta, 
u čijem je okrilju prethodno 
i stvorena. Naime, još ljetos 
su predstavnici JFD-a kon
taktirali s predstavnicima Me
đunarodne likovne manifesta
cije »Mermer i zvuci« iz Aran- 
đelovca, pa je među prijed
lozima o budućoj suradnji pa
žnju privukla ideja o održa
vanju nekih festivalskih pro
grama u tom gradu. Za uzvrat, 
Aranđelovčani su izrazili spre
mnost da Šibeniku poklone 
tri kubična metra poznatog 
mramora »Beli venčac«, za 
izradu skulpture o nekoj te
mi iz dječjeg svijeta. Tada je, 
kao što je  spomenuto, i stvo
rena ideja o parku, odnosno 
kolekciji skulptura. Nju su 
odnedavno prihvatili članovi 
Sekcije za kulturu OK SSRN, 
a rasprava će se još povesti 
i ■na'razini Komiteta za kul
turu i drugih skupštinskih ti
jela.

Za autora prve skulpture 
koja će biti izrađena od aran- 
đeiovačkog kamena, predlo
žen je akademski kipar iz 
Splita Vasko Lipovac. Kako 
bi njena izrada počela, valjat 
će najprije naći lokaciju, te 
konkretizirati temu.

Ujedno, da bi realizacija 
ideje o kolekciji skulptura u 
Šibeniku počela, trebalo bi 
stvoriti određene preduvjete, 
vezane uz urbanističku i ko
munalnu problematiku. U sva
kom slučaju, ukoliko do nje 
dođe, a nikakvu prepreku bar 
zasad ne vidimo, značilo bi 
to svakako i bolje održavanje 
i posvećivanje veće pažnje ja
vnim gradskim površinama. 
Da ne govorimo o tome, da 
bi tim putem novi gradski 
predjeli dobili svoje prve um
jetničke sadržaje.

U svakom slučaju trebalo 
bi i dalje njegovati netom us
postavljenu suradnju između 
dvije značajne manifestacije, 
Međunarodne manifestacije 
»Mermer i zvuci« iz Aranđe- 
•lovca i Jugoslavenskog festi
vala djeteta. Jedan od prvih 
koraka suradnje, svakako je 
i izložba aranđelovačkog aka
demskog slikara Aleksandra 
Đonovica - Aleka, koja je otvo
rena u Muzeju grada Šibe
nika. (jg .)

Dramski amateri 
A TP  u Murteru
U subotu 30. siječnja u dvo

rani Društvenog centra u Mu
rteru gostovala je -dramska 
sekcija RKUD-a šibenskog 
»Autotran&porta«. Gosti su iz
veli komediju D* Landeke 
»Vratija se Šime«. Šibenski 
su amateri pred rasproda
nom dvoranom poletno odi
grali ovu komediju svoga ko
lege i člana sekcije,., a mur- 
terska je publika veoma do
bro prihvatila djelo koje joj 
je blisko po ambijentu i di
jalektu. Zadovoljstvu publike, 
koja je smijehom i aplauzom 
nagradila glumče amatere, pri
družuje se i zadovoljstvo gos
tiju zbog uspješnog prvog na
stupa na gostovanju, ali i za
hvalnost RKUĐ-a »Aut©tran
sporta« organizatorima gosta, 
vanja Društvenom centru i 
njihovim vrijednim amateri
ma.

D. GRt)NWALD
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Jo š jednom 
o opskrbnom centru

Druže uredniče!
Za mjesec dana navršit će 

se godina od kada se pod na
šim neboderima Cl iC 2  na 
Šubićevcu počeo graditi (Ču
veni po tome » počeo gradi
ti«) opskrbni centar.

Jutarnje promatranje s bal
kona zgrade C2: Objekt leži. 
Na njemu datjas nema » ni 
pasa« ... Pust je. Na objektu 
i oko njega leže razbacane da
ske i svi tragovi koji govore 
o tome da -je tu nekakvo 
gradilište ili da bi moglo biti 
gradilište. Velika žuta dizali
ca stoji nijemo. Šteta. Ona 
već mjesecima nema šta da 
radi jer opskrbni centar do
bio je krov. Sada taj krov, 
bolje reći već mjesecima ga 
uređuju: jedem drugi sloj, sa
da (a to danima traje) oblože 
se katranom i opet, preko 
tog katrana (danima traje taj 
proces) pokušava se lijepiti 
kartonska podloga. Već dani
ma na terasi preko 600 Če
tvornih metara stoji alat, le
te bačve katrana, role katran- 
skog papira...

Dolje (na prvom katu) po
kušava se nešto raditi. U gr a. 
dujti se okviri, vjerojatno za 
velike staklene izloge.

»Slobodna Dalmacija« je u 
više navrata pisala kako ra
dovi teku... teku...  Kako će 
do proljeća biti ovaj objekt 
gotov?!

Trebalo je voditi dnevnik 
radova na tom objektu. Od 
prvog dana. Možda bi se i 
on sada mogao napisati, ali 
početi s napisom iz pera is
tog ovog novinara koji je ob
javljen u prije desetak mje
seci pod naslovom »Mučenje 
terena«. Period tog mučenja

terena trajao je dugo, kao i 
>>mučenje betona«, mučenje 
izbijanja potpornih stupovâ  
mučenje onih koji su svakog 
dana promatrali kako se radi 
(ili bolje reći kako se ne ra
di) na tom objektu...

Navršit će se, simbolično 
na Dan žena, godina dana od 
kada je ovaj objekt počeo da 
niče. Godina dana je prošla 
a mi vidimo (istina lijep), ali 
mali objekt koji svaka i naj
prostije i najslabije opremlje 
na građevinska operativa mo
že izgraditi za nekoliko mje
seci. Ako bismo u sjećanju 
mogli rekonstruirati dnevnik 
radova na tom objektu, onda 
(prema onome kako mi gra
đani šubićevca svaki dan gle
damo i viđifno), on bi mogao 
u mjesec dana zabilježiti sa* 
mo pet-Šest dana intenzivnog 
i angc&iranog rada- Ostalo bi 
bilo izgubljena vrijeme ili vri
jeme izgubljenih iluziju gra
đana koji tako željno očeku
ju završetak ovog objekta.

Utrošeno vrijeme na tom 
objektu ravno je utrošenom 
vremenu za izgradnju dvaju 
nebodera na vidicima. A ka
ko tek izgleda financijski uči
nak! Po načinu kako se gradi 
i na njemu radi, ne sluzi na 
Čast izvođaču radova i onome 
tko financira njegovu izgrad
nju.

Po ̂ promatranju ovog feno
mena građani Šubićevca do 
kazuju da su vrlo, vrlo strplju 
va sorta birača, stanovnika, 
potrošača...

Kažu da je to samo jedan 
dio objekta. Sačuvaj boze, na
stavka u ovakvom izvođač
kom izdanju.

D. GRGUREVIĆ 
Šibenik

Tko  je  osnivač zlm ra „P e n zl0 K r“ 7
Druže uredniče,
U vašem listu od 23. siječ

nja 1982. objavljen je Čla
nak pod naslovom »Uz dese- 
togoaiŠnjicu djelovanja »Pen 
zionera« — vrijedan kolek
tiv«, U tom napisu zabilježe
ne su stanovite netočnosti. 
Da bi javnost bila točno in
formirana dajem ispravak:

Udruženje umirovljenika 
općine Šbenik, koje djeluje 
punih 35 godina, uz ostalo 
je, početkom 1972. godine 
dalo ideju da se osnuje pje
vački zbor. Iako je akcija u 
početku propala, Udruženje 
umirovljenika nije posusta
lo već je uporno sa pojedin
cima vodilo razgovore o os
nivanju pjevačkog zbora, pa 
je tako on sačinjavao 16 čla
nova. U tim akcijama naro
čitu pomoć dao je Udruže
nju Krste štrkalj. Za poče
tak djelovanja bila su potre
bna i materijalna sredstva. 
No unatoč prvim teškoćama 
Udruženje je među prvima 
dalo novčanu pripomoć, ko

jom  su nabavljene Šibenske 
kape ijprsluci, izrađen je pe
čat i Pravila u kojima stoji 
i to da »nitko ne može biti 
član pjevačkog zbora ukoli
ko istodobno nije i  učlanjen 
u Udruženje umirovljenika«. 
koje je iod tada preuzelo i 
pokroviteljstvo. Prvi blagaj
nik postao je Ntkica Lome, 
član zbora.

U prvo vrijeme za dirigen
ta zbora angažiran je Stan
ko Viličić. No kako je on ta
da stanovao na Prviću, tre
balo je izdvojiti stanovita 
sredstva za putovanja i sat
nice za probe. U međuvre
menu Udruženje nije raspo
lagalo sa dovoljno sredstava, 
pa je predložilo zboru »Pen
zioner« da među pjevačima 
izaberu zborovođu. Tu duž
nost preuzeo je Marijan Be- 
lamarić koji t danas s usp
jehom vodi taj zbor.

Zahvaljujem na uvrštenju.

Jarko LJUBA 
Šibenik
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S urednikom sam već bio

Notes aktualnih tema

M OKA M A JS TO R E!
VEČERAŠNJA »televizijska« predstava na Balde- 

kinu čeka se s izuzetnim zanimanjem. Ne samo zato 
što je »Šibenkin« gost prvoligaški lider »Partizan«, 
već i zbog toga što »cm o-bijele« predvodi dojučera
šnji prvi čovjek šibenske momčadi Zoran Slavnić- 
-Moka.

Moka, majstore! Taj povik odjekivao je dvije 
sezone na Baldekinu. Kao potvrda priznanja čovjeku, 
koji rms je znao i  naljutiti, ali č iji je golem trud 
zauvij.ek ugrađen u prvoligaško košarkaško zdanje. 
Kao animator igrača i  gledališta. Kao igrač i  šef 
stručnog štaba.

Moka, majstore! Taj povik uz pljesak punog gle
dališta očekujemo i večeras na Baldekinu. To je na- 
čin da pred televizijskim gledaocima širom Jugosla
vije odamo priznanje čovjeku, koji je  košarkaški 
posao na Baldekinu odradio zaista profesionalno. I  
ne. samo profesionalno. »Dvije šibenske godine su 
najljepše u m ojo j igračkoj karijeri«, kazao je  u pro
šlom broju »Nedjeljne Dalmacije« Zoran Sfavnić.

Večeras će se Macura, Ljubojević, Petrović, Sla- 
vica i  ostali nadmetati s dojučerašnjim drugom i 
učiteljem. Kao prijatelji, ali i  sportski suparnici. Ta
kav tretman Moka je zaslužio i od gledališta. Jedna
ko kao i  njegova nova momčad »Partizan«. Pred ve
likim televizijskim gledalištem šibenski prijatelji ko
šarke moraju potvrditi kako su »slučaj Oblak«  i 
»slučaj Petrović« (r iječ  je  o  beogradskom arbitru, 
koji je  vodio prekinuti susret sa »Cibonom« )  samo 
trenutne slabosti, koje se neće ponoviti, U sportu (i 
ne .samo u  sportu) valja naučiti dostojanstveno gu
biti od boljega.

ZA SVOJE posebne i  evidentne zasluge Moka je 
u 1980. godini proglašen najboljim sportašem Šibe
nika. V 1981. godini je tu »štafetu« od njega preu
zeo njegov nasljednik Dražen Petrović. Titulu naj
bolje sportašice ponijet će košarkašica Zdravica 
Miljković, a naslov najbolje momčadi ( opet košar
kaši) »Šibenka«.

Košarkaši su, dakle, ponijeli opet sva priznanja 
—  prekolani su laureati bili Zoran Slavnic, Danira 
Gulin i »Šibenka« — što ne treba biti destimulans 
ostalima. Pogotovu, »K rkinu« dubl-skulu Marić—Balj- 
kas, kojima je naslov najbolje ekipe izmakao samo 
za jedan glas. Ovosezonski rezultati pripali su, ipak, 
najboljima. Dražen Petrović i  Zdravica M iljković no
sili su dresove seniorske reprezentacije Jugoslavije. 
»Šibenka«  je  polufinalist Kupa Jugoslavije, dobro 
plasirana u prvoligaškoj konkurenciji, a nije nas os
ramotila n i u Evropi. Došlo je, dakle, vrijeme da su 
za šibenske laureate potrebni izuzetni pothvati, a to 
je  i  najbolji dokaz koliko je šibenski sport napredo
vao u natjecateljskom smislu.

m

BIRAMO SPORTAŠA 1981.

Drugi način biranja

dogovorio osvrt na cjelokup
no sudjelovanje košarkaša 
»Šibenlke« u ovosezonskom 
Kupu Radivoja Koraca, mis
leći da će susret u Rietiju 
značiti i  oproštaj s Evropom. 
No, <na našu radost, od dogo
vora ništa. Zbog radosnog za
vršetka odlučismo da .prostor 
prepustimo interesima košar
kaške, televizijske drame »Se- 
bastiani« — »Šibenka«.

Već po dolasku na rimski 
aerodrom Fiumioino, vodič 
»Yugotoursa« Pu'ljandn Ivica 
proročanski nais je  upozorio 
na mogućnost neugodnosti u 
slučaju »Šibenkina« uspjeha. 
Na to ga je  zapravo navelo 
lanjsko iskustvo »Crvene zve- 
zde«, koja je  u istom natje
canju pobijedila kao gost. Pri
tom, naravno, nismo vjerova- 
li da ćemo poslije susreta, 
zbog prijetn ji talijanskih »ti- 
fosa«, morati ostati u dvora
ni .gotovo do pola noći.-No, 
o tome kasnije*

s u c i i  PRITISAK
Već prve minute utakmice 

potvrdile su ispravnost rani
jih  informacija o  izuzetno 
»vrućem« parketu u Rietiju. 
»Torcida« je  prosto nosila Ta
lijane. Suči, također. Izraelac 
Schuminer prednjačio je  ne- 
korektnošću, a Austrijanac 
Oberma^er — neznanjem. Ob
je  su, međutim, sudačke ka
rakteristike išle na Štetu »Ši- 
benke«. Toliko prekomjerno 
da. unatoč svom strpljenju, 
nismo mogli vjerovati u ko
incidenciju. Zbog toga smo, 
usporedo s nadmetanjem na 
parketu, počeli »igru« pritis
kanja sudaca ne bi li se ko
načno opoštenili. »Igru « je, 
naravno, vodio »šibenkin« 
predstavnik Ivica Slipčević.

U prvim  su minutama Ta
lijani dominirali pod našim 
košem. Zaustavila ih je  tek 
»intervencija« trenera Kuleno- 
vića, koji je  Đurića i  Ljubo- 
jevića zamijenio Mareljom i 
Slavicom. No, dobra izmjena 
nije poboljšala i  igru centara 
u napadu. Realizacija se i  da
lje  oslanjala na šutiranje s 
odstojanja Jarića i  Petrovića. 
U takvoj situaciji »manjak« 
od 9 poena, s kojima se otiš
lo na odmor, i  nije se do
imao toliko tragičnim. Pogo
tovu, poslije ,prve pozitivne 
reakcije u sudačkom smislu. 
Delegat susreta Francuz Da
vid našao je  za shodno da 
nam se ispriča zbog loše ar
bitraže, napomenuvši da će o

•tome izvijestili i našeg Boru 
Stankovića, generalnog sekre
tara FIBE.

KAO F E N IK S . ..
Nade »su nam, međutim, go

tovo potonule u 25. minuti, 
kada su Talijani poveli sa 
15 poena razlike <64:49). »Go
tovo je. Izgubit ćemo 20 ko
ševa razlike!«, zavapio ie taj
nik Joško .Supe. Srećom, ta
ko nisu m islili Jarić I  Petro
vić. Nisu gubili živce i  preciz
nost. »Imamo ih! Samo strp
ljivo !«, bodrio je  svoje igra
če Faruk Kulenović. klečeći 
temperamentno uz klupu. A 
semafor je  »disao« sve po
voljnije: 61:70, 71:78, 77:81... 
A onda je  tr i minute prije 
kraja uslijedilo izjednačenje 
83:83. U zadnjih 20 sekundi 
Šibenčani su imali i  šansu za 
pobjedu u regularnom toku, 
ali je  Petrović prosto zabo
ravio šutirati. Jarić mu je  s 
pravom # prigovorio, no brzo 
se smirio, jer bilo je  jasno 
da će »Šibenka«, koja se • u 
nastavku izdigla kao Feniks 
iz pepela, biti -bliže pobjedi. 
Igru je, naime. , s pet ličnih 
grešaka napustio najbolji ig
rač domaćih Ženo.- A poznata 
je  istina da »Sebastiani« ima 
prvu petorku i — ništa više. 
U kratkom predahu više nas 
je  od rezultata brinulo pona
šanje publike, koja je  sve žeš
će tukla po plastičnoj prozir
noj nadstrešnici iza »Šiben- 
kine« klupe. No, divljanje do
maćih navijača nije remetilo 
mir »Šibenkine« petorke (Ja
rić, Petrović, Ljubojevdć^ Ma- 
rd ja , Macura). Jarić i Ljubo- 
jević m ijenjali su se u ulo
zi strijelaca. Sve je  bilo rije
šeno minutu i  40 sekundi pri
je kraja, kada su pogotkom 
Ljubojevića Šibenčani poveli 
sa 99:91.

A SPORTSKA 
ETIKA?

Kako iskaliti bijes zbog ne
izbježnog poraza? Ta misao 
bila je. očito, jedina prisutna 
kod najvećeg dijela navijača 
i  igrača domaćina u zadnjim 
trenucima produžetka i posli
je  susreta .Od lira, koje su 
pale na paiket, '»Šibenkina« 
ekspedicija je  mogla naručiti 
barem po jedno piće. Od os
talih, najvećim dijelom  me
talnih predmeta trebalo se ču
vati. Jednako, kao i  nasrtaja 
domaćih igrača. Prednjačio je 
Sanesi. Udarao je  lijevo i de
sno, pa konačno i  — suca

Gbermayera. Susret nije pre
kinut. I  bolje da je  tako. Tko 
zna kako bismo u tom slu
čaju -izvukli živu glavu! ?

Ovako, čekasmo u hodniku 
dvorane gotovo do pola noći, 
slušajući prijetnje talijanskih 
»tifosa« pred vratima. Uspio 
sam se, zajedno s televizij
skim komentatorom Anzulo- 
vićem. nekako probiti do mo
tela no kasno da bi se izvje
štaj pojavio u »Slobodnoi Dal 
macaji«. Vodstvo »Šibenke« i 
igrače spasio je  tek potez 
»trogirskog Rimljanina« Gvi- 
da Pavkovića, ikoji je  pozvao 
policijski kombi.

(Pobjeda je  zalivena vinom 
i  pjesmom. U drugom kutu 
sale sjedili su predstavnici 
domaćina, koji su, inače, izu
zetno lijepo ispraćeni iz Ši
benika. Nisu nas došli ni po
zdraviti, a niti su se i jed
nom riječju  ispričali za »ne
moguću« atmosferu u dvora
ni. Kao da su zaboravili na 
korektnost i  športsku etiku. 
Jedini pravi izuzetak u njiho
vim redovima bio je  repre- 
zen-tativac Brunamonti. Koju 
sekundu prije kraja ispričao

Željko Marelja

se za sve nemile scezie, za
molivši pritom Šibenčane^ da 
.ničim ne izazivaju podivljalu 
publiku.

PUTUJUĆA
KOŠARKA

To, naravno, nije ni malo 
umanjilo naše zadovoljstvo 
zbog pobjede. Pobjede.^ koja 
znači nastavak »putujuće ko
šarke«, nomstoip igranja sri
jeda — subota i iznad svega 
izuzetan uspjeh »šibenke«. Re
zultat, što je  postignut na 
zaista zadivljujući način. M ir
no, kvalitetno i  — dostojan
stveno.

iPrvd polufinalni susret sa 
»Crvenom zvezdom«« igra se 
17. veljače u iBeogradu. Ši
benčani će, dakle, finalistu 
»krojiti« na svom parketu, 
što znači da putovanje na fi
nalnu utakmicu u Padovu ni
je  nerealno. Međutim, možda 
više od rezultata, koševa i 
dviju vrijednih^ pobjeda — 
prije R ietija »Šibenka« je  sla
vila i  u đačku — znači kon
statacija da je Kulenovićeva 
momčad smogla snage -da pre 
brodi sve# nedavne slabosti i 
opet vrati povjerenje navija-

Usprkos zakašnjenju, tradi
cionalni izbor najboljeg spor
taša Šibenika u protekloj go
dini, sigurno će pobuditi za
nimanje svih prijatelja sporta. 
S obzirom da je anketa ove 
godine provedena u nešto dru
kčijem obliku, zamolili smo 
Mira Crnogaću, tajnika Save
za za fizičku kulturu, da nam 
kaže nešto o ovogodišnjem iz
boru i o kakvim je promjena
ma riječ.

— Predsjedništvo Općinskog 
SFK donijelo je odluku da 
se izbor za 1981. godinu iz
vrši na drugi način, glasanjem 
sportskih radnika i novinara, 
smatrajući da će taj način 
biti objektivniji. Kad to ka
žem, onda mislim da su ljudi 
često bili pristrani, subjektiv
ni i pomalo nerealni. Ove go
dine u anketi su sudjelovali 
članovi Izvršnog odbora SIZ 
-a za fizičku kulturu i Pred
sjedništva SFK, te šibenski 
novinari. Svima njima uruče
na je lista kandidata za naj
boljeg sportaša, sportašicu i 
ekipu u prošloj godini, sastav
ljenu na prijedlog trenera.

#  Spomenuli ste listu kan
didata. Mislite li da je  ona 
obuhvatila sve one koj‘ i su se 
iskazali u prošloj godini?

— Vrlo je teško, kad je ri
ječ o jednom ovakvom izboru, 
obuhvatiti baš sve sportaše 
u našem gradu koji su postigli

dobre rezultate. Jasno je da 
nas što veća konkurencija u 
tom pogledu može samo ra
dovati. No ja mislim da je 
predložena lista kandidata do
sta široka i da se na njoj na
laze zaista najbolji. Upravo 
zbog'toga očekujem da će o- 
va priznanja biti samo poticaj 
onima koji ih dobiju, a i svim 
ostalim, da nastave još boljim 
i uspješnijim radom i u ovoj 
godini.

Z. K.

Zdravka Miljković

„Š I -  SI -  ŠIBENKA"
Poštovani prijatelji košarke, navijači »Šibenke«.

Večerašnji susret koji se igra na našem parketu 
važan je za našu momčad, kako s natjecateljskog 
tako i općedruštvenog i sportskog gledišta. Dokažimo 
da svoje ljubimce možemo i znamo bodriti — isklju
čivo sportski! Ova dvorana i domaći parket već su 
jednom stekli epitet kažnjenog domaćina. Za dobro
bit ovog kluba, vaših miljenika i našeg grada, uzdrži
mo se od nesportskih čina i vrijeđanja sudionika 
dvoboja, bodrimo ih sportski od samog početka i 
pozdravimo pobjednike bez obzira na klupsku boju.

Samo i jedino tako pomoći ćete svom klubu!*
Uz naš poznati pozdrav »ŠI — ŠI ■— ŠIBENKA«

Izvršni odbor KK »Šibenka«



„Ražine"
Dosad su poznata tri fina- 

lista juniorskog prvenstva ši
benskog košarkaškog saveza. 
To su »Osvit-Poliplast«, »Knin« 
i »Galeb-TLM«. Četvrti fina- 
ldst bit će pobjednik susreta 
»Građa« — »Ražine« koji <$e 
se odigrati u subotu 6. velja
če u dvorani »Partizana«.

Pobjedom nad drniškim 
DOŠK-om »Ražine« su stekle 
priliku da se probiju do dru
gog mjesta u »A « skupini ko
je  vodi u finale. Međutim, 
potrebno je  da prije pobijede 
momčad »Građe« i  to rezul
tatom većim od pet . koševa 
razlike jer je  u ranijem su
sretu »Građa« bila bolja i po
bijedila 54:50.

Rezultati 12. kola: Osvit-Po
liplast — Građa 99:56, Ražine
— DOŠK 61:48, Sibenka — 
Šubićevac 75:91, Galeb-TLM
— Gajeta 65:51.

TABLICA »A « SKUPINE 
Osvit-
Poliplast 11 10 1 984:336 19
Građa 11 9 2 737:454 18
Ražine 10 7 3 642:512 14
Vrpolje 10 5 5 314:537 10
DOŠK 10 4 6 557:546 7
Zaton 10 1 9 295:944 1

Juniorsko 
prvenstvo KSŠ

u finalu?
TABLICA »B « SKUPINE 

Knin 10 9 1 461:383 18 
Galeb-
TLM 10 8 2 579:415 16
Šibenka 10 6 4 545:543 12
Gajeta 10 4 6 483:468 8
Šubićevac 10 3 7 473:532 5

U nedjelju, 7. veljače u dvo
rani OŠ »Maršal Tito« odigrat 
će se utakmice polufinala. U 
prvoj utakmici sastat će se 
»Osvit-Poliplast« i  »Galeb 
-TLM«, a u drugoj pobjednik 
susreta »Građa« — »Ražine« 
i »Knin«. Pobjednici ovih su
sreta sastat će se još jednom 
za 1. mjesto, a poraženi za
3. mjesto.

ŠIBENKA — ŠUBIĆEVAC 
75:91 (31:42)

Šibenik — Dvorana OŠ »Ma 
ršal Tito«. jSuci: Krvinta iz 
Šibenika i  Musić iz Zatona.

»ŠIBENKA«: Baiižon 4, To- 
masović, Nikica Bujaš 6, Kal- 
pić 16, Križanac 24, Klisovdć 
2, Vrančić 11. Neven Bujaš
4, Konjevoda, Zorić, Ljubić 
8, trener Škarica.

»»ŠUBIĆEVAC«: Jureta 8, Ju- 
ras 18, Bakula 3, Lalić. Vla- 
hović 32, Erak 2, Petrić 2, Er- 
ceg, Mandić, šuša 26, trener 
Ž. Erak. (mp)

Ekipno prvenstvo 
Srednjoškolskog 
centra

144 igrača
Nakon vrlo uspjelog poje

dinačnog prvenstva, Šahov
ska sekcija Centra za odgoj 
i  usmjereno obrazovanje or
ganizirala je  ekipno natjeca
nje među razredima. Svaflri 
razred predstavlja ekipa od 
4 igrača i  dvije rezerve, a 
kako se za ovo takmičenje 
prijavilo 24 ekipe, to  će se 
u međusobnim borbama za 
naslov prvaka ogledati čak 
144 mlada šahista. Prva tri 
kola odigrat će se po kup- 
-sistemu, a zatim će u final
nom dijelu 3 najuspješnije 
ekipe bod sistemom odlučiti 
o najboljoj.

Karakteristika prvog kola 
je izuzetna izjednačeno«* 
među pojedinim ekipama i 
vrlo uspješan start najmla
đih šahista, članova momča
di prvih razreda, čije su se 
čak 3 ekipe probile u drugo 
kolo .iako su za suparnike 
imale svoje starije kolege.

Rezultati 1. kola: 3.M — 
4.C 3:1, l.C — 4. M i 1,5:2,5,
2. M» — 3.D 15:2,5, 1.L —
— 2jBa 2:2, 4D i — 2&  3:1, 
4.D0 — 4.M* 1:3, 3.C — 21 
1,5:2,5, 3.L — 1 X)t 1:3, 4JE —
— 2.C 2,5:1,5, iljMU — 1JF 1:3,
3. E — 2.D 3:1, 2F  — 4.S 2:2.

(ton)

Turnir četvrtokategomika

Premoćno Trojan
U prostorijama ŠK » Meta

lac« završen je  turnir četvr- 
tdkaitegomika na kojem je 
sudjelovalo 10 igrača, a na 
kojem su četvorica prvopla- 
soranih osvojili titulu treće- 
kategornika. Pobjedom u di
rektnom susretu s drugopla
siranim Joškom Dobrovi- 
ćem, prvo mjesto premoćno 
je, sa svega pola izgubljenog 
boda, osvojio Alfred Trojan

koji se razvija u vrlo dob
rog igrača. Osim ove dvoji
ce šahista treću kategoriju 
osvojili su još Željko Fra- 
nin i  Ivan Lambaša. Konač
ni poredak: 1. Trojan 8,5, 2. 
Dobrovič 7, 3.—4. Franin i 
Lambaša 5,5, 5. Matić 5,6,
6. Matura 4,5, 7.—8. Balšić i 
Kovačevič 4 boda itd.

(.trn)

S P O R T S K I  V I K E N D

6. veljače 1982. godine 
KOŠARKA: dvorana »Ivo Lola Ribar«:
16,15 sati: Šibenka — Partizan (TV)

7. veljače 1982. godine 
KOŠARKA: dvorana »Ivo Lola Ribar«:
11 sati: Revija — Voždovac
KOŠARKA — dvorana osnovne škole »Maršal Tito«:
8 do 11 sati: Juniorsko prvenstvo Košarkaškog save
za Šibenik

V .____________ ____________________________________________ >

Ligaški
semafor
PRVA SAVEZNA LIGA 

ZA KOŠARKAŠE

BORAC — SIBENKA 
91:94 (50 : 50)

ČACAK — Dvorana »Borca«. Gle
dalaca 3500. Suci: Belegu iz Peći i 
Kurilić iz  Tuzle.

SIBENKA: Petrović 10, Iju bojević
13, Đurić 19, Damjanić, Macura 16, 
Marelja 4, Jablan, Jarić 18, Slavica
14.

Na prvenstvenoj ljestvici vodi »Par
tizan« sa 24 boda. »Sibenka« je  Šesta 
sa 16 bodova. U 16. kolu Šibenčani 
ugošćuju »Partizana«.

PRVA SAVEZNA LIGA 
ZA KOŠARKAŠICE

RADNIČKI —  REVUA 
68:78 (32:36)

KRAGUJEVAC — Dvorana »Jezero«. 
Gledalaca 200. Suci: Kulevski i Pre- 
šov obojica iz  Skoplja.

REVIJA: Skugor 2, Rak 5, Lučev, 
Vukmirović 6, Gore ta, Gulin 20, M ili- 
ković 16, M iliša, Cičmir, Jajac 29, 
Jablan, Konjevoda.

U 13. kolu »R evija« ugošćuje sas
tav »Voždovca« iz Beograda.

Stolni tenis

U S P JEŠ A N
NASTUP

ŠIBENČANA
Na 29. po redu otvorenom 

prvenstvu Zagreba u stolnom 
tenisu, sudjelovalo je  9 pioni
ra i 3 pionirke iz Šibenika. 
U konkurenciji mlađih pioni
ra sudjelovalo je  5 naših pre
dstavnika, a najuspješniji su 
bili T. Vuletić, i Gulin. Kod 
starijih pionira od trojice Ši
benčana najbolje se plasirao 
Damir Čular koji između 192 
takmičara dijeli treće i  če
tvrto mjesto. Dobrim igrama 
istakle su se i pionirke Kla- 
rić, Sunara d Božić. U ekipno j 
konkurenciji lijep uspjeh os
tvarila je  prva ekipa »Gale
ba«. Između 128 ekipa ona se 
plasirala među 16 najboljih. 
Ovom prilikom održano je i 
natjecanje reprezentacija svih 
republika, a značajno prizna
nje dobio je  pionir Damir 
Čular koji je  nastupio za re
prezentaciju Hrvatske.

Z. K.

Streljaštvo

Gađanje
zračnom
puškom

U 4. kodu općinske lige u 
gađanju zračnom puškom, 
postignuti su ovi rezultati: 

U ekipnom dijelu takmiče
nja, u konkurenciji muška
raca najbolji su bili članovi 
SK »Galeb«, a kod žena 
predstavnice SD »Z. Bego«. 
U natjecanju pojedinaca, 
kod muškaraca najuspješni
ji je Branko Blažević, a kod 
žena Radojka žeželj. Nared
no, 5. kolo na programu je  
14. veljače. Z. IC.

SIZ za zapošljavanje

Traže se radnici
OPĆINSKI ZAVOD ZA URBANIZAM ŠIBENIK
— samostalni referent na neodređeno vrijeme (diplo

mirani inženjer arhitektonskog ili građevinskog 
smjera, bez obzira na iskustvo)
Rok oglasa do 17. I I  1982.

RO »REVIJA« ŠIBENIK
— vozač — skladišno-transportni radnik na određe

no vrijeme (KV vozač ili OŠ i položen vozački is
pit C kategorije)
Rok oglasa do 8. I I  1982.

RO »IZGRADNJA« ŠIBENIK
— KV vozač sa jednom godinom iskustva u struci
— KV automehaničar (dva izvršitelja) sa jednom 

godinom iskustva u struci
— KV autoelektričar sa jednom godinom iskustva u 

struci
— KV tokar sa jednom godinom iskustva u struci
— KV dizaličar (dva izvršitelja) radnik metalske stru

ke sa jednom godinom iskustva u struci
— KV monter dizalica radnik metalske struke (dva 

izvršitelja) i jedna godina iskustva
— KV rukovalac građevinskim strojevima sa jed

nom godinom iskustva ili radnik metalske struke 
sa dvije godine iskustva i položenim vozačkim 
ispitom B kategorije;
Sve na neodređeno vrijeme 
Rok oglasa do 11. II1982.

»TRANSJUG« RIJEKA OOUR SAOBRAĆAJNA 
AGENCIJA RIJEKA
— samostalni referent za agencijsko-komercijalne po

slove u Šibeniku na neodređeno vrijeme
U v j e t i :
SSS ili Vš ekonomskog, komercijalnog, pomorskog 
ili općeobrazovnog smjera; znanje engleskog jezika; 
godina iskustva na saobraćajno-agencijskim poslovi
ma

Rok oglasa do 10. I I  1982.

»TRANSJUG« RIJEKA OOUR ŠIBENIK
— samostalni disponent na neodređeno vrijeme 
U v j e t i :
SSS ekonomskog, komercijalnog ili općeobrazovnog 
smjera; dvije godine na operativno-terenskim poslo
vima u međunarodnoj Špediciji; položen vozački is
pit Đ kategorije

Rok oglasa do 10. I I  1982.

MEDICINSKI CENTAR ŠIBENIK
— medicinska sestra (dva izvršitelja) u službi za 

plućne bolesti na određeno vrijeme (srednja me
dicinska škola i položen stručni ispit)
Rok oglasa do 9. I I  1982.

LJEKARNA ŠIBENIK
— farmaceut (dva izvršitelja) na određeno vrijeme 

(farmaceutski fakultet, položen stručni ispit i  je- 
na godina iskustva)
Rok oglasa do 9. II 1982.

V______________ _________________ )
....... .. —  - *\

O B A V I J E S T

Obavještavaju se građani 1 svi ostali korisnici 
naših usluga da Služba primanja malih oglasa 1 pret
plate za »Šibenski Isit«, natječaja, obavijesti, osmrt
nica i javnih zahvala

radi svaki dan, osim subote 
od 8 do 12 sati

u Ulici Petra Grubišlća 3
Na istom mjestu uplaćuju se i želje slušalaca 

za Radio-šibendk.

Cijena malog oglasnika iznosi 50 dinara. Zajed
ničke želje slušalaca koštaju 100, a pojedinačne 150 
dinara.

_____________________________ j

Š T E D I T E

KOD JADRANSKE 
BANKE



Jadrantours
PROGRAM IZLETA  

POVODOM 8. MARTA 
§  »DRUŽE TITO MI TI SE KUNEMO« 

(Kuća cvijeća) —  3 dana 
t  »RANJENIKE NE  SMIJEMO OSTA

V IT I« (Livno —  Jablanica —  Mostar)
2 dana

»  DUBROVNIK S CRNOGORSKIM  
PRIMORJEM, LOVĆENOM I 
MOSTAROM —  3 dana. 

i  OPATIJA SA ISTROM I POSTOJNOM 
— 3 dana.

9  BUDIMPEŠTA najljepši grad Evrope 
—  5 dana.

H Rok prijave za Budimpeštu najkasnije 
§ do 15, a za ostale izlete najkasnije do 25.
□ veljače.

Informacije i rezervacije u agenciji »JA-
H DRANTOURS«: telefoni 22-939 i 26-060.
TTTnrTTinnnnmiT D m n m m m m n m DDDmmm

AUTO MOTO DRUŠTVO »ŠIBENIK«
Petra Grubišića 9 

Š i b e n i k
Auto-moto društvo »Šibenik« 13. veljače 1982. go

dine (subota) sa početkom u 11 sati u prostorijama 
AMD-a Petra Grubišića 9, kibenik vrši

JAVNU PRODAJU
motornih vozila:

Marka god. proiz. počet, cijena 
u dinarima

1. Zastava 750 ispravan 1977. 25.000
2. Zastava 750 ispravan 1977. 25.000
3. Zastava 750 ispravan 1977. 30.000
4. Zastava 750 ispravan 1977. 30.000
5. Zastava 750 ispravan 1977. 30.000
6. TAM 2000 neispravan 1967. 20.000
7. Zastava 1500 F ispravan 1 1975. 40.000
8. Zastava 615 neispravan 1960. 5.000
9. Zastava 101 karamboliran 1975. 30.000

Zainteresirani kupci vozila pod red. brdjem od 
1 do 8 mogu ih pogledati 11. i 12. veljače 1982. godine 
od 9 do 12 i od 15 do 16 sati u prostorijama 
AMD-a, P. Grubišića 9 u Šibeniku.

Vozilo pod rednim brojem 9 može se pogledati 
11. i 12. veljače 1982. godine od 9 do 10 i 15 do 16 
sati u bazi AMD-a kod benzinske pumpe na Ražinama.

Zainteresirani kupci su obavezni prije javne pro
daje na blagajni AMD-a uplatiti 10 posto od početne 
cijene vozila.

TUŽNO SJEĆANJE
na našu dragu, 
nezaboravnu majku

U N U  HANTIH
pok. Volfrana 

rođ. Šare
ud. pomorskog strojara 

1978 — 1982.

Navršavaju se četiri tužne godine otkako si nas 
zauvijek napustila. Hvala svima koji su te zadržali 
u sjećanju.

Djeca: Vilma Nađ, Lasta Silađi i 
sin Francek
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MORSKE RIBE, BARAJ, 4. 
VRSTA RIJETKE MORSKE 
RIBE, 9. Pozornica, 12. Ko
nji, 15. Arapsko muško ime, 
17. Pečena glina, 19. VRSTA 
RIJEČNE RIBE, 20. Nadimak 
Omer-paše, 22. VRSTA MOR 
SKIH PUŽEVA, OGRCI, 23 
VRSTA KVALITETNE MOR 
SKE RIBE, 24. Jedan od Đu 
masovih mušketira, 26. Germ 
žensko ime, 27. VRSTA MOR 
SKE RIBE, 28. Toranj džami 
je, 30. Ukroćen, 34. Drugi, os 
tali, 34. VRSTA VRLO KVA 
LITETNE MORSKE RIBE, 
36. Krat. za talijansku valu
tu, 37. Automobilska oznaka 
za Kongo, 38. Potvrdna riječ,
40. Starorimsko muško ime,
41. VRSTA KVALITETNE 
MORSKE RIBE, SKOČAC, 43. 
Škola rezervnih oficira (skr.), 
44. Staklene imitacije dragu
lja (simili), 47. Drznik, nadu- 
venko, 49. VRSTA KVALI
TETNE MORSKE RIBE, 50. 
Dio cvijeta, latice, 52. Obar, 
53. VRSTA VELIKE MOR
SKE RIBE (množ.), 54. Peha
ri, 56. Primitivna računala, 57. 
Žensko ime, 58. Grana meha
nike, 60. Kratica za: Međuna
rodni ekonomski centar (The 
International Economic Cent
re), 61. Str. žensko ime, 62. 
MORSKI, RIJEČNI I POTOČ
N I STANOVNICI (s oklo-

RJEŠENJE KRIŽALJKE IZ PROŠLOG BROJA:
OKOMITO: KAPRIJE, Pb, sataraš, apoeni, gard, 

dorati, varka, Senkul; važan, atol, puma, Bol, pire, 
nikal, p, MURTER, ni, at, Mis, Pavao, ZSE, p, 
r, Castor, OV, sat, Ma, pr, tarok, as, VAROŠ, zone, 
nošnja, Iž, kada, Emira, ZLARIN, ranjen, baciti 
Izak, BETINA, akcija, IK, LOZOVAC.

pom), 63. Sultanova naredba 
velikom veziru, 64. Starorim- 
ska božica srdžbe.

OKOMITO: 1. VRSTA PLA
VE MORSKE RIBE, ŠTO SE 
OVIH DANA LOVI U OG
ROMNIM KOLIČINAMA U 
ŠIBENSKOJ LUCI, 2. Spari
na, 3. Košarkaš »Šibenke« 
(Bruno), 5. Kem. znak za as- 
tatin, 6. Njezin, 7. Str. muš
ko ime, 8. Država u Sj. Ame
rici (izv.), 8. Javne kuće, 10. 
Krat. za međunarodni kazali
šni institut (The Internatio
nal Theatre Institute), 11. Pri
jedlog, 12. VRSTA VRLO 
KVALITETNE MORSKE RI
BE, 13. Alkaloid u čaju, 14. 
Rijeka u Austriji. 16. Okvir 
za sliku, 18. Muslimanski na
ziv za kršćanina, 19. Vrsta 
ugostiteljskog radnika, 21. 
Dio naziva milanskog nogo
metnog stadiona (San ... ),  
23. Glavni grad Laristana, 25.

Ugostiteljski radnik koji {sa
mo) servira pribor za jelo, 27. 
Glazbeni žičani instrument, 
29. Kineska novčana jedinica, 
31. VRSTA MORSKOG GLA
VONOŠCA, 32. MORSKI GLA
VONOŽAC SA OSAM KRA
KOVA (u dijalektu), 35. Vrsta 
tkanine (množ.), 37. Vrsta 
hrasta, 39. NAJKVALITET
NIJI MORSKI GLAVONO
ŽAC, 41. Navodi, 42. Novac 
(prov.), 43. VRLO KVALITET
NE RIJEČNE RIBE, 44. Jelo 
od mesa i kupusa, 45. Ime 
(starije) glumice West, 46. 
Grobne jame, 48. Ime pjevači
ce Novak, 49. Slavni brazil
ski nogometaš, 51. Prastanov
nik Balkana, 53. Lovački pas, 
54. VRSTA KVALITETNE 
MORSKE RIBE, 55. Ljetova
lište blizu Opatije, 58. Auto
mobilska oznaka za Karlo
vac, 59. Akcionarske društvo 
(skr.).

J.J.

U SJECANJE
na voljenog supruga, oca, sina i brata

M A T U  M IKU LAN D R U
6. II 1981. — 6. II 1982.

Prošla je tužna i duga godina dana gorkih suza 
i neizrečene boli i tuge otkad je prestalo kucati tvoje 
plemenito srce. Ni vrijeme, ni gorke suze ne liječe 
tugu za tobom. Dragi naš Mate, tvoja iskrenost i do
brota ostat će živa uspomena na tebe. Vrijeme pro
lazi, mi dalje tugujemo za tobom, koji si nam zna
čio svu radost i sreću. Ne možemo se pomiriti s či
njenicom da te nema i da te nikad više nećemo vid
jeti. Ništa ne može izbrisati uspomenu na tvoj dragi 
lik. Ponosni smo što smo te imali i zauvijek nesretni 
što smo te izgubili. Ostaje nam da sa teškom tugom 
i boli kitimo cvijećem i zalijevamo suzama tvoj tihi 
i hladni dom.

Tvoji najmiliji: supruga, djeca, majka, 
otac i sestre

U SJECANJE
na voljenu majku

U SJEĆANJE
na dragog druga i divnog prijatelja

U SJEĆANJE

IV A N K A
IVU S E K S A ■Ĥsggggg B A LA B A N

31. I 1981. — 31, I 1982. 4 . II 1981.
Prošla je tužna godina dana otkako te nema me

đu nama, ali bol u našim srcima i sjecanje na tebe M M 4. II 1982.

nikada neće prestati.
* Tvoji prijatelji

Navršila se je godina dana od smrti naše drage 
i nezaboravne majke, bake i svekrve. Uvijek će živjeti 
u našim mislima i srcima. Tugujuća obitelj

SIM U GRUBISIC
ud. I. ROVILA 

rođ. BARANOVIĆ 
5. II 1980. —  5. II 1982.

Tvoja plemenitost os 
tat će trajno u mom sje
ćanju. Hvs^a svima koji 
čuvaju uspomenu na te
be i posjećuju tvoj tihi 
dom.

Ožalošćeni sin 
Ante Grubišić-Rovilo

V SJEĆANJE
Mate Mikulandra

6. II 1981 
6. II 1982.

Prijatelji



P R O G R A M

i adit - S f beniika
SUBOTA, 6. U  1982.

14.00 —  Najava programa, 14.02 — 
H it parada. 1430 — Dnevnik Radio* 
•Šibenika, 14.45 —  BPP, 15.00 —  Dne
vne novosti Radio-Zagreba, 1530 — 
Biramo m elodije za kraj tjedna,
16.00 —  V ijesti, 16.02 Nastavak emi
sije »Biram o m elodiju tjedna«, 1635 
— Podsjetnik i  najava programa za 
slijedeći dan.

NEDJELJA, 7. U  1982.

9.00 —  Najava programa, 9.02 —  
Tjedna kronika, 9,15 —  Dalmatinske

aesme, 930 —  Zabavni koktel i  re* 
amne poruke, 1030 —  Čestitke i 
želje slu&uaca. Podsjetnik i  najava 

programa za slijedeći dan.

PONEDJELJAK, 8. U  1982.

14.00 —  Najava programa, 14,02 — 
Glazbeni koktel, 14,30 —  Dnevnik 
Radio-Sibenika, 14.45 —  EPP, 15.00 
—  Dnevne novosti Radio-Zagreba, 
1530 — Pjesme i  plesovi našu na
roda, 16.00 —  V ijesti. 16.02 —  Time* 
•out, 1635 — Podsjetnik i  najava 
programa za slijedeći- dan.

UTORAK, 9. U  1982.

Najava programa, 14,02 — 
Zabavlja vas . . 1 4 3 0  — Dnevnik

14.00
~abavh& S S H fS  « - *  —  B 
Radio-sibenika, 14.45 —  EPP:___ . 15.00

Dnevne novosti
1530 — Nekad popularne m elodije,
16.00 —  V ijesti, 16.02 —  Izbor za
bavnih m elodija, 1635 — Podsjetnik 
i  najava programa za slijedeći dan.

SRIJEDA, 10. U  1982.

„ 14,02 —
U  zabavnom tonu, 1430 — Dnevnik 
Radio-šibenika, 14.45 —  EPP, 1530 
— Dnevne novosti Radio-Zagreba, 
1530 —  Sviraju zabavni orkestri,
16.00 V ijesti, 16.02 —  M elodije za 
va l poslijepodnevni odmor, 1635 — 
Podsjetnik i najava programa za sli
jedeći dan.

ČETVRTAK, 11. U  1982.

14.00 —  Najava programa,

14.00 —  Najava programa, 1432 — 
Dalmacija u pjesm i, 1430 — Dnev- 
nik Radio-Sibenika, 14.45 —  EPP,
15.00 —  Dnevne novosti Radio-Zagre
ba, 1530 — Vedro glazbeno poslije
podne, 16.00 —  V ijesti. 16.02 —  «  
m elodije u m elodiju, 1635 — Pod
sjetnik i  najava programa za slije* 
aeći dan.

PETAK, 12. I I  1982.

14.00 — Najava programa, 1432 — 
jesznom po svijetu, 1430 — Dnev
ne Radio-Sibemka, 14.45 -  EPP,
5.00 —  Dnevne novosti Radio-Zagre- 
a, 1530 — Parada domaćih šlagera, 
530 —  V ijesti, 16.02 —  2eUe duša- 
tca, 16.15 —  M elodije u znaku, vi- 
enda. 1635 — Podsjetnik i  najava 
a slijedeći dan.

Voda koja život znači
Nije to bilo tako davno, kada su mještani živkovića 

svečano obilježili puštanje mjesnog vodovoda. Zaista, do
gađaj vrijedan patnje, ako se uzmu u obzir svi napori 
mještana (u  novcu i radnoj snazi) i odgovornih ljudi u 
RO »Vodovod i kanalizacija«.

Nažalost, moramo ipak konstatirati, da opskrba vo
dom, posebice u ljetnoj sezoni, ni izdcueka ne zadovoljan 
va. Naročito se to odnosi na zapadni dio naše općine, na 
područje Murtera i Pirovca. Tamo je nestašica vode iz se- 
zonć u sezonu sve izraženija, a kako trenutno stvari stoje, 
ni u narednoj sezoni situacija se neće popraviti. Priznaje
mo da postoje mnogi objektivni (a i  subjektivni!)  razlozi 
za ovakvo stanje. Međutim, opravdano smatramo, da bi 
se jednim zajedničkim jezikom (uz određene napore i od
ricanja) žitelja tog područja i  odgovornih općinskih funk- 
cionera mogla, ako ne potpuno riješiti, barem ublaliti ne
stašica vode, Time bi se dobrano omogućilo normalnije 
(u zadnje vrijeme vrlo skupo) ljetovanje domaćim i stra
nim turistima, kojih je na tom području iz godine u go
dinu sve više. (Ij. j.)

(Snimio: V . Polić)

v______________________________ )

naš vodič KRETANJE BRODOVA 
»SLOBODNE PLOVIDBE«

VLAKOVI
Za ZAGREB u 6.10 (Mediteran- 

•ezpres), u 10.00 (prijelaz u Perko- 
viću ), u 15.40 (Marjan-ezpres — . di
rektna kola), u 20.45 sati (direktni 
sa spavaćim kolim a).

Za BEOGRAD: u 20.45 sad (direkt
na kola).

AUTOBUSI
Šibenik —  Dubrovnik: 230, 330,

4.45. 5.15, 6.00, 830, 930, 1030, 11.00, 
12.0&, 13.15, l i . 10, 2330 sad.

Šibenik —  Rijeka: 4.10. 6.00, 8.45, 
930, 9.45. 11.00, 11.45. 13.00. 1437, 
16.40, 18.00, 1930, 20.00, 2230, 2230, 
23.00, 2330 sad.

Šibenik —  Zagreb: 430. 10.05 (via 
Gospić). 18.00 (via R ijeka) 1 u  2030 
sati, 10.15 (via Knin, Gračac).

Šibenik —  Ljubljana: 1930, 20.00 
sad.

Šibenik —  Bihać: 1430 sad.

Šibenik —  Banja Luka: 730 i  22.15 
sad.

Šibenik —  Trst: 2330. 2330 (sva
kog dana), i  petkom u 2230 sad.

AVIONI
SPLIT — ZAGREB: svakog dana 

u 8.00, 1230 i  u 1730 sad.

SPLIT  —  BEOGRAD: ponedjeljkom 
u 8.25, 15.45, 2030, utorkom u 8.25,
15.45, 16.30, 20.40, srijedom  u 730,
15.45, 2030, četvrtkom u 835, 15.45, 
16.30, petkom u 835. 15.45, 21.00, su
botom  u 630, 15.45, nedjeljom  u 
6.20, 1630 i  17.40 sad.

ZADAR — ZAGREB: svakog dana 
u 7.45 sati.

ZADAR — BEOGRAD: utorkom i 
četvrtkom u 21.00, ponedjeljkom, sri
jedom  i petkom u 2035 sad.

BRODOVI  
Lokalne pruge

ZLARIN: u 530, 9.00, 13.00, 14.45, 
srijedom  i  subotom u 17.45, nedje
ljom  i praznikom u 9.00 i  17.45.

P. ŠEPURINA: u 530, 9.00, 13.00,
14.45, srijedom  i  subotom u 17.45, 
nedjeljom  i  praznikom u 9.00 i  17.45.

P. LUKA: u 9.00, 13.00, 14.45, sri
jedom  i  subotom u 17.45. nedjeljom  
I praznikom u 930 i 17.45.

VODICE: u 9.00, 14.45, srijedom i 
subotom u 17.45, nedjeljom  i  praz
nikom u 9.00 i  17.45.

KAPRUE — ŽIRJE: u 1330, ne
djeljom  i  praznikom u 930 i  17.45.

JABLANICA — u BaLtimo- 
ru, ŽIRJE — na putu za 
Guli, DINARA — u Solunu, 
JEZERA — <na putu za Ame
riku, — SKRADIN — u Da- 
kru, PROMJNA — u Los An- 
gelesu, ŠIBENIK — na (putu 
za ilodiju, SUBIČBVAC — u 
Aleksanidriji, KRAPANJ — u 
Dakru, PRVIĆ — u  iPort 
Haircourtu, ROGOZNICA — 
u Ancond, KRKA — na putu 
za Rijeku, KORNAT — u 
Novorosistou.

Rješenjem Republičkog sekre
tarijata za prosvjetu, kulturu 1 
fizičku kulturu SRH broj 
3029/1-1978, »šibenski lis t« oslo
bođen je  osnovnog poreza na 
promet.

r

V .

Važniji telefoni
Služba pomoći - inform acije na cestama 
Dežurna služba m ilicije 
Saobraćajna m ilicija 
Hitna pomoć
Operativno - inform ativni centar općine
Elektra
Vodovod
Inform acije
Željeznička stanica
Autobus ni kolodvor
Jadrolinlja
Vatrogasna Jedinica

987 
22-323 
22-731 
M
284X22
22-680
22- 277
988
23- 696 
224X87 
23-466 
22-222

J

KINEMATOGRAFI

ŠIBENIK: njemačka film  
»Istinite priče« V II dio 
(do 7. II)
njemački film  »Neodoljivi 
Oskar« (od 8. do 11. II) 
domaći film  »Banović Stra- 
hinja« od 12. do 15. II)

TESLA: američki film  »Braća 
Bluz« (do 7. I I ) 
ihoogjkongški (Mm »Nepo
bjedivi iiz pakla« (od 8 do 
14. I I)

20. APRILA: talijanski film 
»Da se kladimo« (do 7. II) 
talijanski film  »Žena lju
bavnica« (od 8. do 11. I I)

PRIREDBE

Srijeda, 10. veljače 1982. 
NOVI FOSILI
Sportska dvorana »I.L. Ribar« 
Početak u 20 sati

DEŽURNA LJEKARNA

Centralna, Ulica B. KidriČa 
bb (do 12. II)

IZLOŽBE
Muzej grada Šibenika —• 

stalni postav. Otvoreno svaki 
dan (osim ponedjeljka ) od 10 
do 12 i od 18 do 20 sati (ne
djeljom od 10 do 11 sati).

— o  —
Umjetnički atelje A. Bela- 

marica (Ul. R. Visianija 7) — 
stalni postav duboreza. (Otvo 
reno svaki dan od 8 do 12 i 
od 16 do 20 sati).

IZ MATIČNOG UREDA 

Rođeni

Dobili kćerku:

Radovan i Marina Knežević, 
Ivan i Anka Petrović, Zdravko 
i Dragica Ukić, Ante i Zora 
Božić-Bmić, Dušan i Kosa 
Mandić, Ante i Slavka Crljen, 
Ljiljana Zubović, Ra tko i Sla- 
vica Kovač, Josip i Vida Slip 
čević, Ivo i Ljiljana Celić, Vje- 
koslav i Rajna Baranović.

Dobili sina:

Jerko i Slavka Đolanča, 
Ivan i Slavka Petrov, Joso i 
Marija Lokas, Obrad i Radoj- 
ka Eraković Boris i Jadran- 
ka Pipunić, Nikola i Anđelka 
Rakić, Mate i Danica Višić, 
Dušan i Marina Mitrov, Dani
jel i Edita Filipi, Ivan i Vje
ra Soža.

Vjenčani
Jadranka Dobrijević i Mijo 

Plavčić, Zdenka Gracin i Ante 
GrguriČin, Danira Škugor i 
Jere Burić, Ružica Šekularac 
i Mladenko Dodig, Katarina 
Ukić i Branimir iGnić, Majda 
Janjić i Aleksa Bačkulić, Pera 
Zonca i Dragoslav Milovano- 
vić, Vesna Uroda i Ivica Žli- 
men, Lidija Novak i Mustafa 
Hodžić, Silvana Dulibić i Živ- 
ko Lemac, Branka Gligić i 
Ante Mandić, Ljubica Ercego- 
vić 1 Martin Vučak.

Umrli
Anđelija Biielić (79), Gašpa- 

rina Fabulić (80), šimica Jura- 
ga (78), Srbislav Brkić (43), 
Natan Lovrić-Caparin (88), Ni
na Blažević (77), Šima Mudri- 
nić (79), Ćiro šubašić (78), Be
na Skorić (83), Ivan Pepur 
(72), Milica Bilušić (55), Ive 
Lampalo (75), Kata Spahiia 
(83), Ivanića Knežević (89), 
Marija Širko (86).

M A LI OGLASNIK
TRAŽIM mlađeg umirov

ljenika za ispomoć u čistio
nici. Javiti se: Borisa Kidii 
ča 71. m

O0p

KUPUJEM jednosoban 
stan ili garsoniam. Ponude 
na telefon 26-723 poslije 15 
sati. (25)

oOo

PRODAJEM ekonomičan i 
atraktivan SPAČEK — FUR
GON. Jelić, Skopska 25, Ši
benik. (26)

oOo

HITNO traži jednosoban 
namješten stan, mladi birač 
ni par bez djece. Javiti na 
telefon 28-693 poslije podne,

(27)

oOo

PRODAJEM SPAČEK Kl 
/V6, proizvodnja 1975. Upita
ti na (telefon 27468, od 8f- 
—44 sati. , (28)

oOo

(KUPUJEM iteren od 400- 
—500 četvornih metara, pri
kladan za gradnju kuće, na 
području grada. Ponude na 
telefon 26^59 ili 26-870.

(29)

\mw\m Izdaje: INFORM ATIVNI CENTAR; Direktor: MLADEN RADIĆ; v. d. glavnog 1 odgovornog urednika: JOSIP JAKOVLJEVIĆ; Tehnički urednik: 
STJEPAN BARANOVIĆ; Uređuje redakcijski kolegij; L IST  IZLAZI SUBOTOM; Adrese: INFORM ATIVNI CENTAR, Šibenik, B. Petranovića 3; 
telefon: 29480; Radlo-fiibenlk: P . Grublilća 3; teL 22429; Adresa uredništva »šibenskog lista«: P. Grubiiića 3; telefon: 29-929; PRETPLATA a  
Hat: za SFRJ za tri mjeseca 90 din.; za pola godina 175 din.; a  cijelu godinu 390 din.; Za inozemstvo dvostruko; T lfak : »štampa« Šibenik


